
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 6 

Dijous, 25 de maig de 2017
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents: 

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores: Sr.  MIQUEL-ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,  Sra.  ROSA-MARÍA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  Sr.  JORDI  TORT  I  REINA,  Sr.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  Sr.  GERMÁN  BARRENA  CASERO,  Sr.  ÈRIC  PLAZA  LÓPEZ,  Sra.
GEMMA BADIA CEQUIER, Sr. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, Sr. CARLOS GARCÍA
AJENJO,  Sr.  FRANCISCO GAVILÁN PEÑA,  Sra.  GUADALUPE DEL RÍO REYES,  Sr.
ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. ALBERT MASSANA I GRÀCIA, Sra. MARTA JIMÉNEZ I
IBORRA,  Sr.  MIGUEL  HERRERA  DÍAZ,  Sr.  JUAN-CARLOS  BONDÍA  GARCÍA,  Sra.
MÓNICA  PARÉS  CENTENO,  Sr.  JOSEP  LLOBET  NAVARRO,  Sr.  RAMON
CASTELLANO ESPINOSA i Sr. ANTONI RAFANELL AMAT.

Funcionaris:
Secretari general: Sr. Roger Cots Valverde.
Cap del servei de secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents.
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  25  de  maig  de  2017,  en  sessió  ordinària,  primera
convocatòria,  amb   la  presidència   de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  com  alcaldessa-
presidenta,  concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari
general  Sr. Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les divuit hores i vint-i-cinc minuts, la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la
sessió. 

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:
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1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Aprovar l'acta de la sessió anterior, núm. 4, de data 27 d'abril de 2017.

PART RESOLUTIVA DEL PLE

2  –    INFORME  D’INTERVENCIÓ  D’AVALUACIÓ  DEL  COMPLIMENT  DE
L’OBJECTIU D’ESTABILITAT,  REGLA DE DESPESA I  NIVELL DE DEUTE VIU
CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEPENENTS QUE FORMEN PART
DEL SECTOR ADMINISTRACIONS PUBLIQUES, EN RELACIÓ A LA LIQUIDACIÓ
DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2016
 
Antecedents:
 
Informe d’Intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla de despesa i
nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens dependents, que formen part del
sector Administracions Públiques, en relació a la Liquidació del Pressupost de l’exercici 2016
 
Fonaments de Dret:
 
1.- Article 15.3 de l’Ordre HAP/2015/2012, d’1 d’octubre de 2012, per la qual es desenvolupen
les obligacions de subministrament d’informació previstes a la LLOEPSF
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia , dóna
compte al Ple del següent
 
Informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla de despesa i
nivell de deute viu corresponent a la corporació i ens dependents que formen part del sector
administracions publiques, en relació a la liquidació del pressupost de l’exercici 2016.

3 –   COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA   LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO,
DE  MODIFICACIÓN  DE  LA  LEY  3/2004,  DE  29  DE  DICIEMBRE,  POR  LA  QUE  SE
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS OPERACIONES
COMERCIALES   PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE L’AJUNTAMENT,
CORRESPONENT AL PRIMER TRIMESTRE 2017
 
Antecedents:
 
1.-Informe trimestral emès pel Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos
per al pagament de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia
global de les obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini.
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2.- Informe emès per l’Interventor Municipal en el qual incorpora la relació de les factures o
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva
anotació  en  el  registre  de  factures  i  no  s’hagin  tramitat  els  corresponents  expedientes  de
reconeixement  de  l’obligació  o  s’hagi  justificat  per  part  de  l’òrgan  gestor  l’absència  de
tramitació dels mateixos.
L’Informe s’ha remès en data 28/04/2017 al Ministerio de Economia y Hacienda.
 
Fonaments de Dret:
 
1.- Arts 4 i 5; 4.3 ; 5.4; 5 i 4.4 de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en
las operaciones comerciales.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, dóna
compte al Ple del següent
 
Compliment dels terminis previstos a la ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la ley
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad
en  las  operaciones  comerciales per  al  pagament  de  les  obligacions  de  l’ajuntament,
corresponent al PRIMER TRIMESTRE 2017.

4  –    APROVACIÓ  INICIAL  EXPEDIENT  DE  MODIFICACIÓ  DE  CRÈDITS  NUM
10/2017 DEL PRESSUPOST GENERAL 2017 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ
 
ANTECEDENTS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a
l'exercici 2017, en sessió celebrada el dia 7 de novembre de 2016.
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint
present  que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària,  sent  necessària la
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat
en  part  per  Baixes  d'altres  partides  de  despesa  i  en  part  per  Romanent  de  Tresoreria  per
Despeses Generals de l'exercici 2016.
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint
present que el crèdit previst per aquestes despeses és insuficient, sent necessària la tramitació
d'un  expedient  de  modificació  de  pressupost  mitjançant  suplement  de  crèdit  finançat  amb
aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2016.
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia.
 
FONAMENTS DE DRET
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• Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.
• Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990
• Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990

Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció del
següent 
 
ACORD:
 
PRIMER. Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost
de l’Ajuntament 2017, finançat en part amb baixes d'altres aplicacions de despesa i en part per
Romanent  de  Tresoreria  de  l'exercici  2016,  amb  el  detall  per  aplicacions  que  figura  a
continuació i per un import total de 127.500,00 €, d’acord amb l’estructura següent:
 

Finançament      

Ex.
Concepte/Aplicació  de
despesa

Descripció
RT per

Despeses
Generals

Baixa  de
crèdit

2017 25917 9390A 87000
R.T.per
desp.gnrals/Finanç.  Crèdit
extraordinari

125.000,00  

2017 15016 3410A 467009917
Aportació  Consell
Esportiu Baix Llobregat

 2.000,00

2017 15016 3410A 480070317
Convenis  Promoció
esportistes

 500,00

    TOTAL 125.000,00 2.500,00

Crèdit extraordinari     

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import  

2017 34016 9330F 632000017
Inv.  repos.  en  edificis
administratius - IFS

90.000,00  

2017 17016 9330F 633000017
Inv.  de  rep  en
instal.lacions-IFS
Equipaments 

35.000,00  

2017 15016 3410A 480099917
Aportació a Club Handbol
Gavà

2.500,00  

    TOTAL 127.500,00  

 
SEGON. Aprovar inicialment la modificació de crèdits per suplement de crèdit del Pressupost
de  l’Ajuntament  2017, per  Romanent  de  Tresoreria  de  l'exercici  2016,  amb  el  detall  per
aplicacions  que  figura  a  continuació i  per  un  import  total  de  300.000,00  €, d’acord  amb
l’estructura següent:
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Finançament      

Ex. Concepte/Aplicació de despesa Descripció
RT  per
Despeses
Generals

2017 25917 9390A 87001
R.T.per  desp.gnrals/Finanç.
Suplement de crèdit

300.000,00

    TOTAL 300.000,00

Suplements de crèdit    

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2017 32016 1533F 619000016
Inversions  rep.  via  pública
Serv. Municipals - IFS

300.000,00

    TOTAL 300.000,00

 
TERCER. Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes
Locals,  sense que s'hi  hagi  interposat  cap reclamació o al·legació,  s'entengui  definitivament
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit  núm.  10/2017 del pressupost de l'Ajuntament
corresponent a l'exercici 2017.
 
 L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSSP, 2PP i 2 CiU), cap
en contra i  quatre (4) abstencions (4 C's),  donant-se per tant  el  vot  favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985,
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya.

---------

Desprès  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Jordi  Tort,  tinent  d'alcalde  de  Nova
Governança i Economia,  intervé, pel grup municipal GSSP el Sr. Miguel Herera que
manifesta  que  el  seu  grup  municipal  votarà  a  favor  de  l'acord,  però  voldria  saber,
respecte  a  les  inversions  reflectides  al  segon  acord,  quines  actuacions  es  faran
concretament a can Tries, ja que solament es fa menció de forma genèrica al c/ Anoia,
però no es desglossa ni a l'informe tècnic ni a la memòria.

A continuació intervé el Sr. Albert Massana, d'ERC, que textualment diu: «Des d'ERC-
Gavà recordem la declaració política que avui presentem on s’insta al govern espanyol a
autoritzar,  de  manera  urgent,  que l’Ajuntament  pugui  reinvertir,  sense cap limitació,
el superàvit resultant  de  la  liquidació  del pressupost  del  2016 en projectes  socials
prioritaris i de millora dels serveis públics. I per això  reivindiquem que els municipis
que  compleixin  els  requeriments  en  matèria  d’endeutament i  tinguin  romanent  de
tresoreria positiu puguin utilitzar lliurement els seus superàvits i posar-los a disposició
de  la  ciutadania.  Ja  sigui  en  forma  de polítiques  socials,  promoció  econòmica  i
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ocupació o bé per dur a terme aquelles inversions necessàries per al municipi, tal com
veiem en aquesta modificació de crèdits.
El nostre grup hi votarà a favor».

Per part del grup municipal de C's intervé el Sr. Miquel-Àngel Ibáñez que manifesta, en
relació a la segona modificació de crèdit, els 300.000 € en una actuació al carrer Anoia,
el seu grup s'abstindrà, atès que en el seu dia ja van proposar a l'equip de govern que hi
havia en aquell moment que calia fer una actuació de prevenció, de manera que l'aigua
de pluja que arrossega de  tot,  pedres, fang etc, no anés al llarg de tot el carrer, sinó que
hi ha la possibilitat de fer una reixa molt ample, tal com es va parlar amb l'associació de
veïns, i d'aquesta manera eliminar un dels problemes que té el barri quan plou. 

A continuació torna a intervenir el ponent Sr. Jordi Tort per aclarir al Sr. Ibáñez que no
es tracta d'una actuació de manteniment, sinó d'un projecte de millora que encara no
està redactat, per la qual cosa  a data d'avui no es coneix el projecte, i no se sap si el que
proposa el portaveu de C's està inclòs, però que els tècnics ho tindran en compte a l'hora
de la redacció.

5 –    APROVACIÓ DEL PREU PÚBLIC DEL LLIBRE       “HISTÒRIES PARAL·LELES.
1917-2017. ROCA A GAVÀ I VILADECANS”
 
Antecedents:
 
1.- La Cap de la Unitat de Patrimoni, ha emès informe mitjançant el qual, de manera resumida,
exposa que:
 
L’Ajuntament  de  Viladecans  i  l’Ajuntament  de  Gavà  han  treballat  conjuntament  per  a  la
realització d’una programació cultural al voltant del centenari de la implantació de l’empresa
Roca als nostres municipis.  Aquest  projecte ha comptat  amb la col·laboració de la mateixa
empresa i de la Diputació de Barcelona.
 
El programa cultural s’ha concretat en la realització de sengles exposicions que es podran visitar
al Museu de Gavà i a la sala d’exposicions de la Torre del Baró a Viladecans.  La cerca de
documentació i  l’interès de la informació recollida, que sintetitzen cent  anys de història als
nostres municipis, ha fet que es considerés oportú recollir-la en una publicació que ultrapassarà
la temporalitat de les exposicions.
 
En la proposta de preu públic es produeix una desviació entre els costos d’edició i els ingressos
previstos, però considerem que és justificat d’acord a l’interès cultural i de divulgació d’aquesta
publicació, que recull una informació de síntesi històrica  singular i que no es produirà en altres
ocasions, així com al fet que s’adiu als preus de mercat de llibres de característiques similars. És
per això que considerem que per raons d’afavoriments de la difusió de la cultura es fixi el preu
per sota del cost de producció.
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2.- L'Interventor Municipal ha emès memòria econòmicofinancera i estudi de costos per a la
determinació del grau de cobertura del preu públic del llibre “Històries paral·leles 1917-2017.
Roca a Gavà i Viladecans”
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  La  promoció  de  la  Cultura,  de  l’esport  i  d’ús  del  temps  lliure  està  catalogada  com a
competència pròpia dels municipis, segons el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de els bases del règim local, per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, al seu article primer, punt 8 i 9.
 
2.- L’article 41 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós
de la Llei d’Hisendes Locals, estableix que “les entitats local poden establir preus públics per la
prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva competència, sempre que no concorri
cap de les circumstàncies especificades a l’article 20.1.b) d’aquesta Llei.”
 
Així mateix, l'article 44.1 estableix que l'import dels preus públics haurà de cobrir com a mínim
el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada. I el  44.2 diu que "Quan existeixin raons
socials, benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'entitat podrà fixar preus
públics per sota del límit previst en l'apartat anterior..."
 
L’article 47 de la mateixa norma, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de
les Bases del Règim Local.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació dels preus públics.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de Nova Governança, Economia
i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar  el  preu públic  del  llibre  “Històries  paral·leles.1917-2017.  Roca a Gavà i
Viladecans”, que a continuació es detallen, així com, els descomptes aplicables, segons l’estudi
de costos que obra a l’expedient.
 
Llibre Preu Públic Preu amb IVA
Històries paral·leles.1917-2017. Roca a Gavà i Viladecans 9,62 € 10,00 €
 
Descomptes %
Majoristes 40
Vendes diada de Sant Jordi 10
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Segon. Trametre una còpia d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a
la seva publicació.
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), cap en contra i vuit
(8) abstencions (4 C’s, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Desprès de la intervenció del ponent, Sr. Miquel-Àngel Díaz , tinent d'alcalde Benestar i
Acció Social, intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mònica Pares per destacar la
importància de l'empresa i la família Roca a Gavà i a Viladecans, i creu que  donar a
conèixer aquest vincles entre l'empresa i  les ciutats  més enllà de les nostres ciutats,
coneixent l'expansió de l'empresa per tot  el  món, considera que el  llibre « Històries
paral·leles, 1917-2017, Roca a Gavà i Viladecans», era necessari que no s'edités només
en català,  i,  per això,  lamenten que des del  govern municipal  no s'hagi   apostat,  ni
valorat, una edició en castellà o bilingüe, per la qual cosa s'abstindran. 

A continuació intervé, pel grup municipal de GSSP el Sr. Miguel Herrera que manifesta
textualment:: «Teniendo en cuenta que no han contado con nuestro grupo para examinar
la viabilidad de la publicación del libro, tampoco nos pronunciaremos respecto al precio
del mismo. Se van a imprimir 1.000 ejemplares del libro y lo que sí nos gustaría saber,
tras leer los informes técnicos, es a quién irán destinados los 650 ejemplares de este
libro que se han destinado para “regalos»

Desprès intervé el Sr.  Albert Massana, d'ERC, que textualment diu «nosaltres també
voliem destacar la importància d'aquest llibre. Volíem destacar que només la companyia
Roca és important, sinó que tal com diu el llibre les històries paral·leles que hi han,
sobretot les històries que van haver-hi en la lluita obrera al segle XX». 

Torna a intervenir el ponent Sr. Miquel-Àngel Díaz que manifesta, adreçant-se al Sr.
Herrera,  que es tracta d'un preu públic  raonable en el món de l'edició, i que el tema
dels obsequis és per fer difusió del tema de la memòria històrica.
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6 – APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LES BASES REGULADORES   
PER  A  LA  SOL·LICITUD  I  ATORGAMENT  DE  SUBVENCIONS  PER  A  LA
REALITZACIÓ D’ACTIVITATS EXTRAESCOLARS

 
Antecedents:
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Gavà de data 26 de maig de 2016, va acordar, aprovar inicialment
les  Bases  reguladores  per  a  la  sol·licitud  i  atorgament  de  subvencions  per  a  la  realització
d'activitats  extraescolars.  No  havent  hagut  reclamacions,  aquestes  Bases  van  esdevindre
automàticament definitives. 
 
2.-  La  Cap de  Departament  Administratiu  de l’Àmbit  de  Benestar  i  Acció  Social  ha  emès
informe  on  exposa  la  necessitat  de  fer  esmenes  al  text  de  les  bases  reguladores  per  a  la
sol·licitud i atorgament de subvencions per a la realització d'activitats extraescolars, motivades
pels següents fets:
 

• El  2  d’octubre  de  2016,  va  entrar  en  vigor  la  Llei  39/2015,  d’1  d’octubre,  del
Procediment Administratiu comú de les Administracions Públiques, que d’entre altres
novetats,  disposa  que  les  persones  físiques  poden  escollir  en  tot  moment  si  es
comuniquen  amb  les  administracions  públiques  per  a  l'exercici  del  seus  drets  i
obligacions a traves de mitjans electrònics o no, fet que ha ocasionat haver de fer una
revisió  de  les  bases  per  adequar-les  a  la  nova  normativa.  S’ha  de  procedir  a  la
modificació de l’article 5 i 11.

• S’ha de modificar l'article 3, en relació a la condició que han de complir els beneficiaris
respecte de l’any de naixement,  per tal que puguin ser beneficiaris els infants i joves
d’entre 3 i 16 anys, que cursen de P-3 a 4t de l’ESO l’any de la convocatòria.

• També s'ha de modificar l'article 3 respecte a la fórmula per calcular la renda, ja que és 
complicada i comporta una probabilitat d’error molt elevada. A les actuals certificacions
que emet l’Agència Tributària, hi ha una casella anomenada “Nivell de renda” l’import
de la qual, des la intervenció municipal es considera adequat pel càlcul de la renda dels
sol·licitants. Per una altra banda, i aprofitant que la Generalitat de Catalunya a aprovat
els pressupostos per a l’any 2017, encara que no s’ha modificat l’IRSC, modifiquem
l’any dels pressupostos de referència. 

 
 Fonaments de Dret:
 
1.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
2.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han d'adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
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ACORDS:
  
Primer.- Aprovar inicialment les modificacions que a continuació es transcriuen a les Bases
Reguladores per a la sol·licitud i  atorgament de subvencions per a la realització d'activitats
extraescolars, aprovades per acord del Ple municipal de data 26 de maig de 2016 i publicades
íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 16 de juny de 2016:
   
1a. Modificació article 3. Els/les beneficiaris/beneficiàries i els/les sol·licitants
 
ON DIU
 
Haver nascut entre l’1 de gener de 2001 i el 31 de desembre de 2013.
 
HA DE DIR
 
Tenir entre 3 i 16 anys i estar cursant de P-3 a 4t. de l’ESO l’any de la convocatòria.
 
ON DIU
 
IRSC, Indicador de renda de suficiència de Catalunya,  establert  en 569,12 euros mensuals i
7.967,73 euros anuals, per a l’exercici 2015, a la Llei de pressupostos de la Generalitat 
 
HA DE DIR
 
IRSC, Indicador de renda de suficiència de Catalunya,  establert  en 569,12 euros mensuals i
7.967,73 euros anuals, per a l’exercici 2017, a la Llei de pressupostos de la Generalitat 
 
ON DIU
 
El càlcul de la renda es realitzarà a partir de les dades obtingudes, mitjançant la consulta a
l'Agència tributària i de les pensions no contributives, de la següent manera:
 
Primer: Se sumarà la base imposable general amb la base imposable de l’estalvi, excloent-ne els
saldos  nets  negatius  de  guanys  i  pèrdues  patrimonials  corresponents  dels  quatres  exercicis
anteriors, i el saldo net negatiu de rendiments de capital mobiliari dels quatre exercicis anteriors
a la base de l’estalvi.
 
Segon: a aquest resultat es restarà la quota resultant de la liquidació.
 
HA DE DIR
 
El càlcul de la renda es realitzarà a partir de les dades obtingudes, mitjançant la consulta a
l'Agència tributària i de les pensions no contributives, de la següent manera:
 
Se sumarà el nivell de renda facilitat en el certificat emès per l’Agència Tributària de l’últim
exercici  fiscal  que  estigui  disponible  i  els  ingressos  anuals  obtinguts  d’altres  conceptes  no
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contributius (pensions no contributives, PIRMI, pensions d’aliments i altres) del mateix exercici
del que s’hagi obtingut la renda.
 
 2a. Modificació de l'article 5. La sol·licitud i documentació a lliurar
 
ON DIU
 
Les sol·licituds per participar a la convocatòria d’aquestes bases s’han de formular mitjançant
impresos normalitzats que es facilitaran a l’OAC de l’Ajuntament de Gavà.
 
Les  sol·licitud  s’hauran  de  lliurar  a  l’Ajuntament  de  Gavà  en  el  termini  establert  a  la
convocatòria.
 
Els interessats hauran de lliurar la següent documentació:
 
HA DE DIR
 
Les sol·licituds per participar a la convocatòria d’aquestes bases s’han de formular mitjançant
impresos  normalitzats  que  es  facilitaran  a  l’OAC  de  l’Ajuntament  de  Gavà  o  a  la  seu
electrònica.
 
Els  interessats  hauran  de  lliurar  la  documentació  que  a  continuació  es  detalla  al  Registre
electrònic de l’Ajuntament, ja sigui presencialment a l’OAC o telemàticament:
  
3a. Modificació de l'article 11.1 Els terminis i la forma de sol·licitud, justificació i pagament: 
De sol·licitud
 
ON DIU
 
Les sol·licituds s’hauran de lliurar a l’OAC de l’Ajuntament de Gavà.
 
HA DE DIR
 
Les sol·licituds s’hauran de lliurar al Registre electrònic de l’Ajuntament,  presencialment a
l’OAC o telemàticament.
 
 Segon.- Sotmetre  les  modificacions  de  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un
termini de vint dies, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província
i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al
Diari Oficial de la Generalitat,  de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret
179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens
locals i l’article 9.3 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
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Tercer.- Si l’aprovació inicial de les bases per a la sol·licitud i atorgament Bases Reguladores
per a la sol·licitud i atorgament de subvencions per a la realització d'activitats extraescolars,
esdevé definitiva, aprovar el Text Refós de les esmentades Bases, una còpia del qual,   s’annexa
al present acord.

L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

En el  torn de paraules,  el  Sr.  Herrera del  grup municipal  Gavà Sí  se puede,  va dir
textualment:  «  Nuestro  posicionamiento  respecto  a  estas  modificaciones  de  carácter
puramente técnico es a favor, y nuestro posicionamiento respecto al tema en sí de las
ayudas a actividades extraescolares es también favorable, tal y como ya expresamos en
su momento”. 

Seguidament i per part del grup municipal d'ERC, el Sr. Massana va explicar que és
positiu  que  amb aquests  subvencions  es  possibiliti  que  qualsevol  infant  pugui  tenir
accés  a  les  activitats  extraescolars  encara  que  no  tingui   els  suficients  recursos
econòmics.  Són aquests  nens els  més  vulnerables  i  els  que no  poden  patir  davant
aquesta crisi econòmica que no acaba de marxar del tot i per tant el seu grup va votar a
favor. 

7 – APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LES BASES REGULADORES   
PER  A  LA  SOL·LICITUD  I  ATORGAMENT  DE  SUBVENCIONS  DE  SUPORT  A
L'ESCOLARITZACIÓ 
   
Antecedents:
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Gavà de data 26 de maig de 2016, va acordar, aprovar inicialment
les  Bases  reguladores  per  a  la  sol·licitud  i  atorgament  de  subvencions  de  suport  a
l'escolarització. No havent hagut reclamacions, aquestes Bases van esdevindre automàticament
definitives 
 
2.-  La  Cap de  Departament  Administratiu  de l’Àmbit  de  Benestar  i  Acció  Social  ha  emès
informe  on  exposa  la  necessitat  de  fer  esmenes  al  text  de  les  bases  reguladores  per  a  la
sol·licitud i  atorgament  de subvencions de suport a l'escolarització,  motivades  pels següents
fets:
 

• El  2  d’octubre  de  2016,  va  entrar  en  vigor  la  Llei  39/2015,  d’1  d’octubre,  del
Procediment Administratiu comú de les Administracions Públiques, que d’entre altres
novetats,  disposa  que  les  persones  físiques  poden  escollir  en  tot  moment  si  es

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



comuniquen  amb  les  administracions  públiques  per  a  l'exercici  del  seus  drets  i
obligacions a traves de mitjans electrònics o no, fet que ha ocasionat haver de fer una
revisió  de  les  bases  per  adequar-les  a  la  nova  normativa.  S’ha  de  procedir  a  la
modificació de l’article 11.

• Respecte  a  la  fórmula  per  calcular  la  renda,  indicada  a  l’article  3  de  les  bases,  és
complicada i comporta una probabilitat d’error molt elevada. A les actuals certificacions
que emet l’Agència Tributària, hi ha una casella anomenada “Nivell de renda” l’import
de la qual, des la intervenció municipal es considera adequat pel càlcul de la renda dels
sol·licitants. Per una altra banda, i aprofitant que la Generalitat de Catalunya a aprovat
els pressupostos per a l’any 2017, encara que no s’ha modificat l’IRSC, modifiquem
l’any dels pressupostos de referència. 

• Respecte a l’article 9.3, i donat que la puntuació que s’obté de la suma de la valoració
del nivell de renda de la unitat familiar, la valoració de situacions específiques de la
unitat familiar i la valoració per part dels serveis socials, no dona un número sencer,
s’ha de procedir a detallar la puntuació obtinguda amb dos decimals.

 
Fonaments de Dret:
 
1.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
2.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han d'adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
  
Primer.- Aprovar inicialment les modificacions que a continuació es transcriuen a les Bases
Reguladores  per  a  la  sol·licitud  i  atorgament  de  subvencions  de  suport  a  l'escolarització,
aprovades per acord del Ple municipal de data 26 de maig de 2016 i publicades íntegrament en
el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 16 de juny de 2016:
 
1a. Modificació article 3. Els/les beneficiaris/beneficiàries i els/les sol·licitants
  
ON DIU
 
IRSC, Indicador de renda de suficiència de Catalunya,  establert  en 569,12 euros mensuals i
7.967,73 euros anuals, per a l’exercici 2015, a la Llei de pressupostos de la Generalitat 
 
HA DE DIR
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IRSC, Indicador de renda de suficiència de Catalunya,  establert  en 569,12 euros mensuals i
7.967,73 euros anuals, per a l’exercici 2017, a la Llei de pressupostos de la Generalitat 
 
ON DIU
 
El càlcul de la renda es realitzarà a partir de les dades obtingudes, mitjançant la consulta a
l'Agència tributària i de les pensions no contributives, de la següent manera:
 
Primer: Se sumarà la base imposable general amb la base imposable de l’estalvi, excloent-ne els
saldos  nets  negatius  de  guanys  i  pèrdues  patrimonials  corresponents  dels  quatres  exercicis
anteriors, i el saldo net negatiu de rendiments de capital mobiliari dels quatre exercicis anteriors
a la base de l’estalvi.
 
Segon: A aquest resultat es restarà la quota resultant de la liquidació.
 
HA DE DIR
 
El càlcul de la renda es realitzarà a partir de les dades obtingudes, mitjançant la consulta a
l'Agència tributària i de les pensions no contributives, de la següent manera:
 
Se sumarà el nivell de renda facilitat en el certificat emès per l’Agència Tributària de l’últim
exercici  fiscal  que  estigui  disponible  i  els  ingressos  anuals  obtinguts  d’altres  conceptes  no
contributius (pensions no contributives, PIRMI, pensions d’aliments i altres) del mateix exercici
del que s’hagi obtingut la renda.
 
2a. Modificació de l'article 9. Criteris de valoració
 
ON DIU
 

Puntuació
% màxim amb
el  llindar  de
120 €

9 punts o més 100%
7-8 punts 95 %
5-6 punts 85%
3-4 punts 75 %
0-2 punts 65 %
 
HA DE DIR
 

Puntuació
% màxim amb
el  llindar  de
120 €

9 punts o més 100%
7-8,99 punts 95 %
5-6,99 punts 85%
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3-4,99 punts 75 %
0-2,99 punts 65 %
 
3a. Modificació de l'article 11.1 Els terminis i la forma de sol·licitud, justificació i pagament:
De sol·licitud
 
 
ON DIU
 
Les sol·licituds s’hauran de lliurar a l’OAC de l’Ajuntament de Gavà.
 
HA DE DIR
 
Les sol·licituds s’hauran de lliurar al Registre electrònic de l’Ajuntament de la següent manera:
 
Projecte A.Llibres de Text: es poden presentar presencialment a l’OAC o telemàticament.
Projecte B.Socialització de Llibres: s’han de presentar telemàticament.
Projecte C.Reutilització de Llibres: s’han de presentar telemàticament
 
Segon.- Sotmetre les modificacions de les bases esmentades a informació pública per un termini
de vint dies, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el
tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari
Oficial de la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995,
de 13 de juny,  pel  qual  s’aprova el Reglament d’obres, activitats  i  serveis dels ens locals i
l’article 9.3 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
 
Tercer.- Si l’aprovació inicial de les bases per a la sol·licitud i atorgament Bases Reguladores
per a la sol·licitud i atorgament de subvencions per al suport a l'escolarització, esdevé definitiva,
aprovar el Text Refós de les esmentades Bases, una còpia del qual, s’annexa al present acord.
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2GSSP, 2PP i 2 CiU), cap en
contra i quatre (4) abstencions (4 C’s,), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------
 

Desprès  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Miquel-Àngel  Diaz,  tinent  d'alcalde  de
Benestar i Acció Social,  intervé, pel grup municipal de GSSP el Sr. Miguel Herrera qui
manifesta textualment:  «Nuestro posicionamiento respecto a estas modificaciones de
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carácter puramente técnico es a favor, y nuestro posicionamiento respecto al tema en sí
de  las  ayudas  a  actividades  extraescolares  es  también  favorable,  tal  y  como  ya
expresamos en su momento.» 

A  continuació  intervé  el  Sr.  Albert  Massana,  d'ERC,  que  textualment  diu:  «és  la
subvenció cabdal més important de totes les que atorga el govern municipal en matèria
d'educació, on es facilita als nens i nenes de Gavà el necessari per poder tirar endavant
el seu futur. Si bé estem d'acord en la concessió d'aquests tipus de subvenció, tornem a
demanar, dintre de les possibilitats que la dotació pressupostària vagi augmentat any per
any per tal que es puguin beneficiar el major número de persones possibles. Nosaltres
votarem a favor». 

Per part  del  grup municipal  de  C's intervé de nou el  Sr.   Miquel-Àngel  Ibáñez per
manifestar  que  el  seu  grup  municipal  considera  que  els  llibres  de  text  han  de  ser
gratuïts,  però,  tal  com van dir  l'any passat,   tenim tres projectes:  llibres de text,  de
socialització i reutilització. Depèn de les AMPAs i aquestes decideixen què volen fer,
però el seu grup municipal continua pensant, com l'any passat, que els recursos públics
cal optimitzar-los, i, per tant, el que l'Ajuntament hauria de  subvencionar és el sistema
que fos més eficaç dels tres. Finalitza dient que, per això, tot i estant d'acord amb el fons
i amb la gratuïtat, el seu grup s'abstindrà ja que no consideren adient tenir tres sistemes
diferents per a la mateixa finalitat.

8 – APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES DEL CONCURS “ARTS I
DRETS HUMANS” GAVÀMÓN
 
Antecedents:
 
1.- La Cap de la Unitat de Igualtat i Ciutadania, ha emès informe, mitjançant el qual exposa que:
 
GAVAMÓN, és una mostra drets humans, que pretén visualitzar els esforços i iniciatives que
persones i institucions porten a terme per a millorar el compliment d’aquests drets en tot el
planeta, i denunciar on aquests estiguin sent vulnerats.
 
La Mostra, que enguany celebra la tretzena edició, incorpora diferents disciplines artístiques
com a mitjà de difusió dels drets humans i com a eina de transformació social.  Al 2017 el
concurs es centra en l’àmbit de la poesia. Per això convoca un concurs per al foment de la
creació artística en aquesta temàtica.
 
Això dóna sentit a l’adhesió de la ciutat a la Carta Europea de Salvaguarda de Drets Humans a
la Ciutat i a la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, que manifesten que la
ciutat és avui un lloc de trobada i es fa una crida a les entitats locals per assumir aquest valor de
manera activa i implicar-se col·lectivament per tal que tothom a la ciutat tingui oportunitats per
avançar cap a una millora de les seves condicions de vida.
 
Els objectius del concurs són:
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• Aplicar a la ciutat els principis marcats tant per la Carta Europea de Salvaguarda dels
Drets Humans a la Ciutat i la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, a
les que Gavà és adherida.

 
• Implicar a la ciutadania en general en la creació de obres i peces d’art per a la difusió

dels  Drets  Humans  i  així  promoure  la  sensibilització  envers  a  aquest  drets
conjuntament amb els agents locals.

 
2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores
del concurs.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  El  Ple de l’Ajuntament  de Gavà de data  26 de febrer de 2004 va aprovar  l’adhesió de
l’Ajuntament a la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat Xarxa de Pobles
i Ciutats pels Drets Humans, i  el  Ple de data 31 de gener de 2013 va aprovar l’adhesió de
l’Ajuntament  a  la  Carta  Agenda  Mundial  dels  Drets  Humans  a la  Ciutat.  Amb l’adhesió a
aquestes cartes, s’adquireix el compromís de l’Ajuntament en la promoció i consolidació dels
drets humans de totes les persones que habitin a la ciutat, d’acord amb les competències que té
reconegudes.
 
2.- La promoció de la cultura està catalogada com a competència pròpia dels municipis, segons
el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de els bases del règim
local,  per  la  Llei  27/2013,  de  27  de  desembre,  de  racionalització  i  sostenibilitat  de
l’administració local, al seu article primer, punt 8.
 
3.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar  inicialment  les  Bases  Reguladores  del  concurs  “Arts  i  Drets  Humans
GavàMón”, una còpia de les quals s’annexa al present acord.
 
Segon.- Sotmetre  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un  termini  de  vint  dies,
mitjançant  un anunci  que s’ha de publicar  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en el  tauler
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de
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juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
  
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (8 PSC, 4 C's i 2 CiU), cap en contra i set
(7) abstencions (3 ERC, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

–--------

 Desprès  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Miquel-Àngel  Díaz,,  tinent  d'alcalde  de
Benestar i Acció Social,  intervé, pel grup municipal de GSSP el sr. Miguel Herrera que
manifesta  textualment:  «Si  bien  estamos  totalmente  de  acuerdo  con  el  tema  de  la
muestra y del concurso, algo que ya hemos expresado en diversas ocasiones; y si  bien
hemos  apoyado  al  gobierno  cuando hemos  visto  una  evolución  en  el  desarrollo  de
Gavàmón, este año observamos cierto estancamiento en esta materia y queremos animar
al gobierno a que siga tratando de innovar y sobre todo actualizar el formato de un
espacio que puede ser tremenda útil como puede serlo Gavàmón»

A continuació intervé el Sr. Albert Massana, d'ERC, que textualment diu: «Valorem i
recolzem positivament  Gavà  món  i  totes  les  iniciatives  relacionades  amb  activitats
culturals i socials que promocionin els drets humans, però cal actualizarla més, i ser que
l' equip de govern ho esta fent, però segueix havent-hi una molt baixa participació. A
més, considrem que hi ha molt més d'imatge que de cooperació real. S'està treballant
tant amb les entitats com amb les escoles i centres educatius per a la defensa de la
promoció  dels  drets  humans  tot  l’any,  però falta  un salt  ,  no només  qualitatiu  sino
quantitatiu.El nostre vot serà d'abstenció»

Per part del grup municipal de C's intervé el Sr. Miquel-Àngel Ibáñez que manifesta que
hi ha tres punts, 8, 9 i 10, que estan força relacionats, de fet els tres fan referencia al
tema dels drets humans, el seu grup entén que si tota la finalitat del Gavamón es donar-
lo a conèixer a la població de Gavà, mereix la pena mantenir tres premis, en tres àmbits
diferents  per  intentar  arribar  a  més  gent  de  Gavà,  però  si  el  que  es  pretén  és  fer
Gavamón amb entitat, per donar-lo a conèixer més enllà de Gavà, amb cert volum, seria
millor fer  un únic concurs i  premi  per una activitat,  li  donés més resó,  No obstant,
votaran a favor.

Torna  a  intervenir  el  ponent  Sr.  Miquel-Àngel  Díaz  qui  agraeix  les  intervencions
realitzades, i  manifesta que pren nota dels suggeriments per millorar i augmentar la
projecció.
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9  –  APROVACIÓ  INICIAL  DE  LES  BASES  REGULADORES  DEL  CONCURS
FOTOGRÀFIC GAVÀMÓN
  
Antecedents:
 
1.- La Cap de la Unitat de Igualtat i Ciutadania, ha emès informe, mitjançant el qual exposa que:
 
GAVAMÓN, és una mostra drets humans, que pretén visualitzar els esforços i iniciatives que
persones i institucions porten a terme per a millorar el compliment d’aquests drets en tot el
planeta, i denunciar on aquests estiguin sent vulnerats.
 
Per això, el nostre festival de cinema i drets humans, que aquest any celebra la seva XII edició,
introdueix altres llenguatges artístics com la fotografia com a eina en la defensa dels Drets
Humans  i  de  la  transformació  social.  També  ressaltem  la  importància  de  la  implicació
ciutadana  i  per  això  la  imatge  del  GavàMón  serà  realitzada  per  la  ciutadania  través  d’un
concurs.
 
Això dóna sentit a l’adhesió de la ciutat a la Carta Europea de Salvaguarda de Drets Humans a
la Ciutat i a la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, que manifesten que la
ciutat és avui un lloc de trobada i es fa una crida a les entitats locals per assumir aquest valor de
manera activa i implicar-se col·lectivament per tal que tothom a la ciutat tingui oportunitats per
avançar cap a una millora de les seves condicions de vida.
 
Els objectius del concurs són:

• Aplicar a la ciutat els principis marcats tant per la Carta Europea de Salvaguarda dels
Drets Humans a la Ciutat i la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, a
les que Gavà és adherida. 

• Implicar a la ciutadania en general en la creació de fotografies pel GavàMón.  
• Promoure  la  sensibilització  envers  els  Drets  Humans  conjuntament  amb  els  agents

locals. 
 
2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores de
subvencions.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  El  Ple de l’Ajuntament  de Gavà de data  26 de febrer de 2004 va aprovar  l’adhesió de
l’Ajuntament a la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat Xarxa de Pobles
i Ciutats pels Drets Humans, i  el  Ple de data 31 de gener de 2013 va aprovar l’adhesió de
l’Ajuntament  a  la  Carta  Agenda  Mundial  dels  Drets  Humans  a la  Ciutat.  Amb l’adhesió a
aquestes cartes, s’adquireix el compromís de l’Ajuntament en la promoció i consolidació dels
drets humans de totes les persones que habitin a la ciutat, d’acord amb les competències que té
reconegudes.
 
2.- La promoció de la cultura està catalogada com a competència pròpia dels municipis, segons
el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de els bases del règim
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local,  per  la  Llei  27/2013,  de  27  de  desembre,  de  racionalització  i  sostenibilitat  de
l’administració local, al seu article primer, punt 8.

 3.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar inicialment les Bases Reguladores del concurs fotogràfic “GavàMón”, una
còpia de les quals s’annexa al present acord.
 
Segon.- Sotmetre  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un  termini  de  vint  dies,
mitjançant  un anunci  que s’ha de publicar  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en el  tauler
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (8 PSC, 4 C's i 2 CiU), cap en contra i set
(7) abstencions (3 ERC, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

10  –  APROVACIÓ  INICIAL  DE  LES  BASES  REGULADORES  DEL  CONCURS
“IMATGE I DRETS HUMANS GAVÀMÓN” 
 
Antecedents:
 
1.- La Cap de la Unitat de Igualtat i Ciutadania, ha emès informe, mitjançant el qual exposa que:
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GAVAMÓN, és una Mostra drets humans gestionada per l’Àmbit de Benestar i Acció Social de
l’Ajuntament  de  Gavà,  que  pretén  visualitzar  els  esforços  i  iniciatives  que  persones  i
institucions porten a terme per a millorar el  compliment d’aquests drets en tot  el  planeta,  i
denunciar on aquests estiguin sent vulnerats.
 
Per això, la mostra de drets humans, que aquest any celebra la seva XIII edició, introdueix altres
llenguatges artístics com la fotografia com a eina en la defensa dels Drets Humans   i  de la
transformació social. També ressaltem la importància de la implicació ciutadana i per això la
imatge del GavàMón serà realitzada per la ciutadania través d’un concurs.
 
Això dóna sentit a l’adhesió de la ciutat a la Carta Europea de Salvaguarda de Drets Humans a
la Ciutat i a la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, que manifesten que la
ciutat és avui un lloc de trobada i es fa una crida a les entitats locals per assumir aquest valor de
manera activa i implicar-se col·lectivament per tal que tothom a la ciutat tingui oportunitats per
avançar cap a una millora de les seves condicions de vida.
 
 Els objectius del concurs són:
 

• Aplicar a la ciutat els principis marcats tant per la Carta Europea de Salvaguarda dels
Drets Humans a la Ciutat i la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, a
les que Gavà és adherida. 

• Implicar a la ciutadania en general  en la creació de la imatge gràfica de cartell  del
GavàMón. 

• Promoure  la  sensibilització  envers  els  Drets  Humans  conjuntament  amb  els  agents
locals. 

 
2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores de
subvencions.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  El  Ple de l’Ajuntament  de Gavà de data  26 de febrer de 2004 va aprovar  l’adhesió de
l’Ajuntament a la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat Xarxa de Pobles
i Ciutats pels Drets Humans, i  el  Ple de data 31 de gener de 2013 va aprovar l’adhesió de
l’Ajuntament  a  la  Carta  Agenda  Mundial  dels  Drets  Humans  a la  Ciutat.  Amb l’adhesió a
aquestes cartes, s’adquireix el compromís de l’Ajuntament en la promoció i consolidació dels
drets humans de totes les persones que habitin a la ciutat, d’acord amb les competències que té
reconegudes.
 
2.- La promoció de la cultura està catalogada com a competència pròpia dels municipis, segons
el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de els bases del règim
local,  per  la  Llei  27/2013,  de  27  de  desembre,  de  racionalització  i  sostenibilitat  de
l’administració local, al seu article primer, punt 8.
 
3.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
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4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar  inicialment  les  Bases  Reguladores  del  concurs  “Imatge  i  Drets  Humans
GavàMón”, una còpia de les quals s’annexa al present acord.
 
Segon.- Sotmetre  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un  termini  de  vint  dies,
mitjançant  un anunci  que s’ha de publicar  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en el  tauler
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (8 PSC, 4 C's i 2 CiU), cap en contra i set
(7) abstencions (3 ERC, 2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

11  –  APROVACIÓ  D’UNA  BONIFICACIÓ  DEL  95%  DE  L‘IMPOST  SOBRE
CONSTRUCCIONS, INSTAL.LACIONS I OBRES A L’ ESCOLA JACME MARCH
 
Antecedents:
 
Instància de data 23/05/2017 (R.E. 11943) del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya,  en la que es sol·licita declarar l’obra “Arranjament  de patologies existents en la
façana nord” en l’Escola Jacme March de Gavà, obra d’especial interès o utilitat municipal, i
l’aplicació del 95% de bonificació de l’ICIO.
 
Ia cap de la Unitat de Llicències Urbanístiques ha emès Informe tècnic favorable ,  de data
25/05/2017
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Fonaments de Dret:
 
1. L'article 103.2 a)  del  Real  Decret  Legislatiu 272004, de 5 de març,  text  refós de la Llei
reguladora  de  les  Hisendes  locals,  estableix  que  les  ordenances  fiscal  podran  regular  una
bonificació de fins el 95 per 100 sobre l'Impost de construccions instal·lacions i obres, a favor
de  construccions,  instal·lacions  o  obres  que  siguin  declarades  d'especial  interes  o  utilitat
municipal per concorre circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques o foment d'empleo
que justifiquen tal declaració.
 
Aquesta declaració correspondrà al Ple de l'Ajuntament pel vot favorable de la majoria simple
 
2. L' Ordenança fiscal núm. 3 contempla aquesta bonificació.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a l’aprovació del Ple, l’adopció del següent:
 
ACORD 
 
Primer.-  DECLARAR,  de  conformitat  a  la  petició  del  Departament  d’Ensenyament  de  la
Generalitat de Catalunya (Serveis Territorials al Baix Llobregat) , les obres “Arranjament de
patologies existents en la façana nord” en l’Escola Jacme March de Gavà com d’especial interès
i utilitat municipal per concórrer-hi circumstàncies socials. 

Segon.-  APROVAR la  bonificació  del  95  per  cent  en  l’Impost  sobre  Construccions
Instal·lacions i Obres , a les obres “Arranjament de patologies existents en la façana nord” en
l’Escola Jacme March de Gavà.
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3ERC, 2PP i 2 CiU), cap en
contra i dues (2) abstencions (2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

12  –  APROVACIÓ  D’UNA  BONIFICACIÓ  DEL  95%  DE  L‘IMPOST  SOBRE
CONSTRUCCIONS, INSTAL.LACIONS I OBRES A L’ INSTITUT BRUGUERS
 
Antecedents:
 
Instància de data 17/05/2017 (R.E. 11348) del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya,  en  la  que  es  sol·licita  declarar  l’obra  “Adequació  primera  planta”  en  l’Institut
Bruguers  de  Gavà,  obra  d’especial  interès  o  utilitat  municipal,  i  l’aplicació  del  95%  de
bonificació de l’ICIO.
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La cap de la Unitat de Llicències Urbanístiques ha emès Informe tècnic favorable , de data
25/05/2017.
 
Fonaments de Dret:
 
Primer .-  L'article 103.2 a) del Real Decret Legislatiu 272004, de 5 de març, text refós de la
Llei reguladora de les Hisendes locals, estableix que les ordenances fiscal podran regular una
bonificació de fins el 95 per 100 sobre l'Impost de construccions instal·lacions i obres, a favor
de  construccions,  instal·lacions  o  obres  que  siguin  declarades  d'especial  interès  o  utilitat
municipal per concorre circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques o foment d'empleo
que justifiquen tal declaració.
 
Aquesta declaració correspondrà al Ple de l'Ajuntament pel vot favorable de la majoria simple.
 
Segon.- L' Ordenança fiscal núm. 3 aquesta bonificació.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a l’aprovació del Ple, l’adopció del següent:
 
ACORD
 
Primer.-  DECLARAR,  de  conformitat  a  la  petició  del  Departament  d’Ensenyament  de  la
Generalitat de Catalunya (Serveis Territorials al Baix Llobregat), les obres “Adequació primera
planta” en l’Institut Bruguers de Gavà com d’especial interès i utilitat municipal per concórrer-
hi circumstàncies socials .
 
Segon.-  APROVAR la  bonificació  del  95  per  cent  en  l’Impost  sobre  Construccions
Instal·lacions i Obres , a les obres “Adequació primera planta” en l’Institut Bruguers de Gavà
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3ERC, 2PP i 2 CiU), cap en
contra i dues (2) abstencions (2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

13  –  APROVACIÓ  D’UNA  BONIFICACIÓ  DEL  95%  DE  L‘IMPOST  SOBRE
CONSTRUCCIONS,  INSTAL.LACIONS I  OBRES A L’  INSTITUT ESCOLA GAVÀ
MAR
 
Antecedents:
 
Instància de data 19/05/2017 (R.E. 11597) del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya, en la que es sol·licita declarar l’obra “Instal·lació mòdul prefabricat de 240 m2” en
l’Institut Escola Gavà Mar de Gavà, obra d’especial interès o utilitat municipal, i l’aplicació del
95% de bonificació de l’ICIO.
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La cap de la Unitat  de Llicències  Urbanístiques ha emès  Informe tècnic favorable,  de data
25/05/2017.
 
Fonaments de Dret:
 
1.  L'article 103.2 a)  del  Real  Decret Legislatiu 272004,  de 5 de març,  text refós de la Llei
reguladora  de  les  Hisendes  locals,  estableix  que  les  ordenances  fiscal  podran  regular  una
bonificació de fins el 95 per 100 sobre l'Impost de construccions instal·lacions i obres, a favor
de  construccions,  instal·lacions  o  obres  que  siguin  declarades  d'especial  interes  o  utilitat
municipal per concorre circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques o foment d'empleo
que justifiquen tal declaració.
 
Aquesta declaració correspondrà al Ple de l?ajuntament pel vot favorable de la majoria simple.
 
2. L' Ordenança fiscal núm. 3 contempla aquesta bonificació.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a l’aprovació del Ple, l’adopció del següent
 
ACORD :
 
Primer.-  DECLARAR,  de  conformitat  a  la  petició  del  Departament  d’Ensenyament  de  la
Generalitat de Catalunya (Serveis Territorials al Baix Llobregat) , les obres “Instal·lació mòdul
prefabricat de 240 m²” en l’Institut Escola Gavà Mar de Gavà com d’especial interès i utilitat
municipal per concórrer-hi circumstàncies socials. 
 
Segon.-  APROVAR la  bonificació  del  95  per  cent  en  l’Impost  sobre  Construccions
Instal·lacions i Obres, a les obres “Instal·lació mòdul prefabricat de 240 m²” en l’Institut Escola
Gavà Mar de Gavà.
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3ERC, 2PP i 2 CiU), cap en
contra i dues (2) abstencions (2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

---------

Aquestes intervencions són comuns als tres últims punts:

El Sr. Tort, tinent d'alcalde de Nova Governança i Economia, explica que es tracta d'una
petició al departament d'Ensenyament per una bonificació del 95% de l'impost sobre
construccions, instal·lacions i obres (ICIO), que per motius d'especial interès i utilitat
municipal i per concórrer circumstàncies socials. Són tres obres les que es realitzarien
amb aquesta bonificació: a l'Escola Jacme March l'arranjament de la façana nord del
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centre,  a l'IES Bruguers les  obres  d'adequació de la primera  planta de l'Institut;  i  a
l'escola Gavà Mar, la instal·lació del mòdul prefabricat de 240 metres quadrats.

A continuació la Sra. Parés, regidora del grup municipal del Partit Popular va dir que
votarien a favor de la urgència i d'aquestes bonificacions, i que el seu grup esperava que
s'iniciés el compliment de la Generalitat amb els seus compromisos amb la nostra ciutat,
especialment en l'àmbit educatiu.

Seguidament intervé el Sr. Bondia, regidor de Gavà sí se puede, qui va exposar que el
seu grup no acaba d'entendre perquè, si han entrat pel registre el dia 17 de maig, la
documentació del projecte, tant en CD com en paper no es pot veure. Per no poder tenir
accés al projecte i poder-ho estudiar, el vot del seu grup seria, en el cas de la concessió
de la bonificació a l'ICIO, l'abstenció. 

Per part del grup municipal d'ERC, va intervenir el Sr. Massana, qui va exposar que la
Generalitat  va  per  feina i  l'interessa  el  servei  públic  i  compleix els  compromisos,  i
també va preguntar el  cost de cada obra. 

Per part del grup municipal de C's intervé el Sr. Miquel-Àngel Ibáñez per dir que el vot
del  seu  grup  municipal  serà  favorable,  atès  que  cal  ajudar  a  que  els  equipament
educatius, siguin nous o existents, estiguin en condicions i esperar que la Generalitat
compleixi terminis, i puguen veure els centres uns millorats i altres, com el de GavàMar
en el terminis previstos.

A continuació torna a intervenir el ponent Sr. Jordi Tort per donar dues respostes molt
rapides,  al  Sr.  Bondia  que  s'està  votant  la  bonificació  de  l'impost,  el  projecte  serà
avaluat pels serveis tècnics i no ha de ser avaluats pel Ple. I al Sr. Massana  li diu que
espera  que  la  Generalitat  compleixi  també  el  seu  compromís  de  fer  un  nou  IES
Bruguers, tal com es va comprometre a la comissió del Parlament fa aproximadament
vuit mesos. 

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

14 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS  
 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre 11 d'abril i el 12 de maig de 2017, així com
dels  decrets  DE1260/2017,  d'aprovació  de  la  Declaració  de  Sevilla  i  DE1351/2017,  de
nomenament regidora integrar Junta Govern Local.
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15 –   PRECS I PREGUNTES

En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents
respostes.

El primer Grup Municipal a qui la Sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s. 

Efectivament,  la  regidora d'aquest  grup,  Sra.  Guadalupe del  Rio,  atès que alguns veïns han
mostrat el seu neguit pels residus i males herbes a la Riera dels Canyars, que impedeixen el pas
de l'aigua,  va formular un prec en el sentit que l’equip de govern insti a l'ACA a executar els
treballs de neteja i manteniment a la Riera dels Canyars.

Per part de l'equip de govern va contestar la tinenta d'alcalde, Sra. Rosa Mª Fernández, dient que
«Com  bé  indiquen,  l’administració  responsable  del  manteniment  i/o  de  les  neteges
extraordinàries de rieres i  corredores (Domini  Públic Hidràulic),  ja sigui  en trams urbans o
rústics, és l’Agència Catalana de l’Aigua.
Des  de  l’any 2012,  anualment  l’Ajuntament  de  Gavà  ha  reclamat  a  l’Agència  Catalana  de
l’Aigua que executi les tasques de conservació i manteniment d’aquelles lleres del municipi que
així ho requereixen, i enguany no en serà l’excepció.
Però  l’ACA ha  defugit  anualment  la  seva  responsabilitat argumentant  que,  per  manca  de
disponibilitat  pressupostària,  no  podia  fer-se  càrrec  d’aquestes  actuacions,  que  no  podia
concretar quan se’n podria fer càrrec i que valoraria la inclusió d’aquestes actuacions en una
propera programació.
Malgrat tot, gràcies a la persistència municipal, la tardor passada l’Agència Catalana de l’Aigua
va executar tasques de conservació i manteniment a la riera de Canyars en un tram de més de
600m.

Així doncs, l’Ajuntament de Gavà pensa seguir insistint davant l’Agència Catalana de l’Aigua
per  tal  que  aquesta  assumeixi  la  seva  responsabilitat  en  l’execució  d’unes  tasques  de
conservació i manteniment de les nostres lleres que n’han de garantir les adequades condicions
de seguretat, de desguàs d’avingudes i de preservació de la biodiversitat».

En un segon prec, el Sr. Miguel Angel Ibáñez, atès –digué–  que amb motiu de la celebració del
dia del col·lectiu LGTB, s'han pintat els passos de vianants amb els colors de l'Arc de Sant
Martí. Encara que comparteixen amb l'equip de govern la promoció del respecte a les persones
de diferents orientacions sexuals, la pintura utilitzada, AO-190 Valon  Extramate, és una pintura
plàstica no anit-relliscant.
D'altra banda, l'article 168.C del Real Decret 1428/2003 de 21 de novembre, pel qual s'aprova el
reglament  general  de  circulació,  disposa  que  les  marques  de  pas  per  vianants  han  de  ser
blanques i no podran utilitzar línies d'altres colors que alternin amb les blanques, per tant, en
pintar-les, deixen de ser legals, i provoquen un problema de seguretat perquè un vehicle no té
l'obligació a cedir el pas a un vianant, però el vianant pot tenir la sensació que ell té prioritat al
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creuar. Això suposa indefensió al vianant,  doncs és ell  qui  està cometent  la infracció sense
saber-ho. 
Per tot l'exposat, va formular el següent prec: «que la reivindicació del necesario respeto a todas
las  orientaciones  sexuales  se  ralice  sin  contravenir  las  normas  del  Reglamento  General  de
Circulación y sin que suponga un riesgo añadido a la circulación  a los y las gavanenses, por
ejemplo pintando algunos bancos públicos como hacen otras poblaciones». 

Va respondre a aquest prec la Sra. Fernández, dient que «Indubtablement, una de les nostres
prioritats  és  la  seguretat  ciutadana  i  en  aquesta  línia  treballen  els  nostres  equips  tècnics,
indubtablement hi ha una senyalització vertical que informa la prioritat dels vianants. 
De totes maneres, estudiarem la seva proposta i conjuntament amb l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, treballarem per donar una nova visibilització a aquest dia de reivindicació». 

Va tornar a intervenir el Sr. Carlos Garcia, també regidor de la formació política de Ciutadans,
qui va formular un prec relatiu a l'aeroport. Concretament que, segons algunes notícies, per tal
d'incrementar el nombre de passatgers i el rendiment econòmic de l'aeroport, s'està treballant per
incrementar  les  línies  de baix cost  (Low cost),  i  per  tant,  el  nombre  d'avions que aquestes
treballen a l'aeroport del Prat. 
Aquest increment conllevarà un increment del soroll suportat pel barri. A més, aquests avions
tenen menor potència respecte als dels altres models de negoci, la qual cosa fa que volaran a
menor alçada i el consegüent augment de soroll. 
Per tot l'exposat va formular el següent prec:
-que l'equip de govern recavi informació sobre la veracitat d'aquestes informacions, com per
exemple, mitjançant les reunions del GTTR.
-Que s'exigeixi a AENA, junt amb altres ajuntaments afectats, que qualsevol modificació en les
maniobres o en el número de companyies i operacions de l'aeroport no impliquin cap augment
de sorolls en el terme municipal de Gavà ni a la resta d'ajuntaments afectats. 

Va contestar-la també la Sra. Fernández, dient que «La implicació de l’Ajuntament i de l’equip
de Govern, juntament amb els veïns, per reclamar a l’Aeroport la reducció i minimització de
l’impacte acústic sobre el nostre territori, ha estat constant.
El 26 d’octubre del 2006 es van implementar el canvi de rol de pistes, la qual cosa va permetre
minimitzar l'impacte acústic derivat de la construcció de la tercera pista. Però tots aquests anys
hem hagut de seguir treballant per tenir garanties sobre la minimització de l’impacte acústic:
millorant el gir  a mar,  reclamant  permanentment  la no aplicació de configuracions lesives i
exigint l'avaluació quantitativa de l’impacte acústic amb una xarxa sonomètrica que doni una
imatge real dels habitatges afectats; i al mateix temps, per assegurar al màxim possible l'ús de
les configuracions preferents i que qualsevol circumstància no impliqués necessàriament efectes
nocius per a l'entorn.

Tot i la feina feta i els resultats positius dels darrers 10 anys, la situació respecte a l'impacte
acústic de l'Aeroport no és la que la nostra ciutat i la nostra ciutadania demanen, ni compleix
suficientment amb els valors de qualitat de vida que requerim. Creiem que encara hi ha un
notable marge de millora.
Per aquest motiu, l’Ajuntament de Gavà seguirà treballant per la minimització i la reducció dels
impactes ambientals que aquesta infraestructura genera al nostre municipi, i així s’ha traslladat
tant al Grup de Treball Tècnic del Soroll (GTTR) com a la Comissió de Seguiment Ambiental
de l’Aeroport de Barcelona, la CSAAB, que va tenir lloc fa 20 dies, on la nostra Alcaldessa, va
plantejar diferents aspectes sobre l’operativa, l’impacte i el futur de l’aeroport que preocupen a
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la ciutadania i a l'Ajuntament. Insistint en què es prioritzin en tot moment, entre altres aspectes,
l’aplicació de les configuracions menys lesives pel territori, la conveniència de l’ús permanent
de les pistes segregades i maximitzar l’ús de la pista transversal en períodes diürns, reclamant la
millora d’estudis d’impacte acústic per seguir minimitzant el soroll sobre els veïns i veïnes de
Gavà Mar, l’elaboració d’un nou Pla Estratègic de Soroll, i la participació en el nou Pla Director
de l’Aeroport». 

Seguidament, el  sr. Gavilán, i continuant amb el torn del grup de Ciutadans, va formular la
següent pregunta, atès que des del començament de la legislatura està prevista la modificació
del ROM i ja s'ha complert més del 50% de la mateixa: es podran fer mocions sobre temes
municipals tal i com es pot fer en tots els municipis en els quals té representació el grup de
Ciutadans? (El Sr. Gavilán va aclarir que per mocions no volien dir propostes resolutives, ni
declaracions polítiques, ni mocions d'urgència, sinó que volen dir mocions executives per al
municipi). 

Va contestar la pregunta el sr. Tort, dient que l'article 66 regula la proposta d'acord, pel qual un
grup municipal o un mínim de tres membres poden subscriure propostes d'acord o resolució, que
hauran de ser presentades al registre general de l'Ajuntament abans del setè dia hàbil anterior a
la data de celebració del ple ordinari. També regula les mocions executives locals, i en aquest
cas  simplement  regula  que  poden  presentar-se  de  manera  urgent  i  no  hi  ha  modificacions
previstes.

En una nova intervenció, el sr. Ibáñez, atès --digué-- que «Desde hace tiempo nos llegan quejas
de diferentes personas y empresas por los plazos exageradamente largos para la obtención de
licencias  de  obras.  Pero  ha  llegado  un  momento  en  que  consideramos  que  están  ustedes
poniendo en riesgo el desarrollo económico de Gavà, así como la creación de empleo que ello
comportaría. También en el informe del Síndic se reflejan varias quejas al respecto, y por otro
lado,  también  los  trabajadores  han  trasladado  hace  tiempo  al  equipo  de  gobierno  que  se
encuentran en una situación preocupante e insostenible que ha ido creciendo desde hace año y
medio. 
Por  otro  lado,  el  volumen  de  trabajo  de  esta  sección  ha  ido  creciendo  hasta  alcanzar
prácticamente los niveles de 2008, es decir, de antes de la crisis. Aunque se acaba de contratar a
una persona con capacidad de firma, el contrato es únicamente de cinco meses. Mientras hablan
de  dinamizar  el  comercio  de  Gavà,  de  fomentar  la  auto-ocupación  y  la  emprendeduría,  de
apoyar a quien quiera abrir un negocio, etcétera, desde el equipo de gobierno, en vez de recibir
apoyo  y  facilidades,  lo  que  se  encuentran  son  dificultades  muchas  veces  insalvables.  Por
ejemplo, se alquila un establecimiento y el inquilino solicita una licencia de obra menor para,
por ejemplo, adaptar los baños para el acceso a minusválidos. Han transcurrido más de tres
meses y no ha recibido respuesta a su sol·licitud pero lleva pagando tres meses el alquiler del
local. Por las informaciones que nos llegan, se tardan entre seis y siete meses en tener respuesta.
Antes de preguntar, dos consideraciones, por si tienen la tentación de contestar que han puesto a
una persona, les digo que dentro de sus obligaciones como gobierno también está la de escuchar
las necesidades de las diferente áreas y departamentos, y en consecuencia, prever y planificar
para cubrir las necesidades del servicio a la población, máxime cuando la concesión de licencias
de  obras  es  una  competencia  municipal  obligatoria  y  necesaria.  Y por  otro  lado,  por  si  la
tentación es decir que no se puede contratar personal porque la ley lo prohíbe, recordarles que
según consta en la respuesta a una pregunta realizada por este grupo municipal, entre las fechas
del 1 de diciembre de 2016 y el 31 de marzo de 2017, han contratado ustedes a 30 personas: una
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para el Síndic, 6 para PRESEC,  6 para el Ambit de Nova Governança i Economia, 6 para el
Ambit de Benestar i Acció Social, y 6 para el Ambit de Ciutat i Territori. 
Una vez aclarados estos dos puntos, formulamos la siguiente pregunta: ¿creen que fomentar el 
comercio y la creación de puestos de trabajo es obligarles a estar más de medio año pagando el 
alquiler de un local antes de empezar las obras? ¿Creen que las inmobiliarias de Gavà se 
atreverán a ofrecer locales en alquiler sabiendo que el inquilino tardará medio año o más en 
recibir la respuesta 
a una licencia de obra menor -sense parlar de les obres majors-? ¿Creen que están cumpliendo 
su función de servicio público?». 

Va contestar per l'equip de govern la tinenta d’alcalde sra. Badia, qui va dir que «Com bé saben
existeix una limitació en la contractació del personal d'estructura que tot sembla indicar que
seguirà  vigent  segons la proposta  del  Ministeri  d'Economia  en el  Pressupostos  Generals  de
l'Estat, que atès que el grup de Ciudadanos dóna suport al govern, podrien aprofitar i demanar
que s'eliminés la disposició addicional 27 que pretén continuar amb aquesta limitació.

A partir d'aquí, puntualitzar que les contractacions realitzades són el resultat de projectes sub-
vencionats per òrgans supramunicipals, per tant només poden ser destinades als projectes als
que s'ha aplicar, i no podem decidir cap aplicació que no sigui la subvencionable.

Tot i això s'han pres mesures de contractació d'urgència d'una arquitecta amb la finalitat d'acce -
lerar la tramitació i reduir el temps d'espera per l'obtenció de les citades llicències. 

Per a què aquesta mesura provisional de reforçar el personal d'aquest departament esdevingui
definitiva, el govern municipal es troba en el tràmit de modificar la relació de llocs de treball de
l'Ajuntament i crear aquesta plaça de nou tècnic del departament municipal d'obres i activitats. 

Tot i això també cal tenir en compte que les llicències d'obres majors solen requerir uns dos o
tres mesos de tramitació, sempre que no hi hagi cap incidència que la retardi. 

Efectivament i també en altres casos, aquest retard en la tramitació pot donar-se perquè el sol -
licitant no ha presentat tota la documentació o perquè abans de la concessió de la llicència pot
ser necessària l'obtenció d'un informe d'altres Administracions sectorials, com ara Bombers de
la Generalitat o AESA.

A més de tot el que s'acaba de dir, certament, s'ha produït un repunt de sol·licituds de llicències
d'obres majors en comparació amb els anys anteriors, que ha acabat per sobrecarregar de feina
el departament que les tramita. 

Com a última mesura que ajudi a contribuir a reduir el temps d'espera en l'obtenció de les lli-
cències d'obres, el departament es compromet a aprofundir en la seva política de simplificació
de procediments a fi que determinats actes urbanístics deixin d'estar subjectes a prèvia llicència
i passin a estar-ho a comunicació prèvia o declaració responsable de conformitat amb el que
s'estableix en el text refós de la llei d'urbanisme de Catalunya».

Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC on els
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats
prèviament  per escrit  amb,  si  més  no,  vint-i-quatre  hores  d'antelació al  començament  de la
sessió. 
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Mitjançant la primera intervenció el sr. Albert Massana va exposar «hem rebut diverses queixes
pel retard en l'atorgament de llicències d'obres majors i menors a Gavà. Cal recordar que la
pràctica totalitat d'aquestes llicències es refereixen o bé a remodelacions d'habitatges existents,
o bé la construcció d'obra nova en el lloc d'habitatges antics que s'enderroquen. Són per tant
obres  que no agredeixen l'entorn ni  augmenten  el  nivell  de  sòl  urbanitzat,  però que sí  que
signifiquen una millora en la qualitat d'habitatge disponible en la nostra ciutat. A més aquestes
obres usualment realitzades per petits constructors,  donen vida al teixit empresarial local. Fins
el 5 de maig, data de la darrera Junta de Govern Local, enguany no s'ha tramitat cap de les
sol·licituds  presentades  al  2017.  Creiem  que  aquest  retard  de  5  mesos  com  a  mínim  és
inacceptable  en una administració que hauria  d'estar  al  servei  dels  ciutadans,  més  quan les
sol·licituds s'han de pagar en el moment en què s'entreguen al registre i no quan es concedeixen.
Per aquest motiu, formulem el següent prec: instem al govern local a agilitzar els tràmits per
expedients d'obres per tal de donar sortida a les sol·licituds presentades durant el 2017 i que en
el futur es garanteixi que els tràmits no durin més d'un  o dos mesos». 

Sobre aquest prec la Sra. Badia digué que, si els hi semblava bé, aquest prec quedava respost
amb la resposta donada prèviament al grup de Ciutadans, i es va aclarir que segons la llei, el
termini màxim és de 60 dies. 

En la segona intervenció del Grup Municipal d'ERC, la Sra. Jiménez va dir que «el proper 26 de
maig  es  presenta la campanya  de Platja  de Gavà per  a aquest  2017.  Aquesta  campanya  ve
marcada enguany per la pèrdua de la bandera blava a les platges de la nostra ciutat, mentre que
en altres municipis l'han guanyat. 
El  motiu  d'aquesta  pèrdua,  segons  han  publicat  els  mitjans,  és  la  manca  de  control  en  la
col·locació per part de les guinguetes de la platja de taules i cadires, que sovint eren emplaçades
fora del recinte autoritzat envaint la sorra. 
Aquesta no és l'única problemàtica, els  pescadors de la platja  incompleixen la normativa i
recullen les canyes després de les 8 del matí. 
També hem comprovat la delimitació que marca l'existència de la delicada vegetació dunar que
és sovint ignorada, i la gent invadeix les dunes i s'instal·la.  
Així la prohibició de dur animals domèstics a la platja no es compleix de forma estricta de
manera que sovint s'embruta la sorra a  causa de les defecacions dels gossos i altres animals de
companyia. 
El  descontrol arriba al paroxisme a la revetlla de Sant Joan quan la platja es converteix en
escenari d'agressions contra la delicada flora de les dunes, es genera brutícia a la sorra, vidres
trencats, i fins i tot s'arriben a fer fogueres amb la llenya dels pins de la pineda sense que cap
autoritat eviti, i en cas necessari castigui aquests excessos.
Els rètols informatius d'aquestes regulacions, obligatoris segons l'article 24.3 i concordants de
l'Ordenança municipal sobre l 'ús de la platja de Gavà, estan desgastats i no emfatitzen prou les
regles. En conjunt doncs, s'evidencia una deixadesa de la gestió i control de la platja i una
manca de seriositat en fer complir la reglamentació municipal sobre els seus usos.
Per  això  preguem  al  govern  local  que  vigili  de  forma  més  estricta  el  compliment  de  les
regulacions que afecten a la platja de Gavà de forma que no es produeixin vulneracions que
malmetin la imatge de la ciutat i que poden acabar, com ha succeït enguany, amb la pèrdua de la
bandera blava». 
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En relació a aquest prec la Sra. Fernández, va assenyalar que la gestió de Platges que es fa des
del 2010 ha anat incorporant els diferents serveis de l'Ajuntament que treballen directament a
les platges: Policia Municipal, Mobilitat, Salut Pública i Consum, Medi Ambient, Servei jurídic,
Turisme, Protecció civil-salvament i socorrisme, Concessions, Residus, Presec (neteja viària,
manteniment, jardineria, obres). I indirectament: unitat de plànol de la ciutat, Imatge, serveis
econòmics.

Aquest any, com bé coneixen, lamentablement un tema menor, com es la sobreocupació de les
terrasses ha estat el motiu de la pèrdua de la bandera blava. 
La resta d’elements que conformen la nostra platja, com la qualitat d’aigua, de sorra, la millora
dels  equipaments,  la  senyalització,  la  neteja  ha  superat  en  escreix  els  índex  de  qualitats
demanats. 
I fruit d’això, va ser el certificat Ecoplayas, que es sumava als certificats de Q de Qualitat i al
Sicted ja existents. 
Aquest guardó,  s’atorga a les millors platges des d’un punt de vista ambiental,  turístic i  de
sostenibilitat, on es promou l'excel·lència al disseny, a l' equipament i al manteniment. Essent
un dels pocs municipis que ho han aconseguit la primera vegada que es presenta.
Així mateix, demà tindrà lloc la presentació de l’inici de la temporada de Platges per part de
l’Area  Metropolitana  de  Barcelona,  que  ha  triat  el  nostre  municipi  per  la  seva  qualitat
paisatgística i de serveis.
Indubtablement,  sempre  podem  millorar  i  aquesta  es  la  nostra  linea  de  treball.  La  feina
realitzada, any rere any s'incrementa.
Però enfront al relat que indiquen, aquest no respon a la realitat.
Any rere any s'han anat ampliant els objectius aconseguits i es va treballant en la millora dels
múltiples  aspectes  que  comporten  les  nostres  platges :  la  informació,  la  senyalització,  el
seguiment, les inspeccions, el control als pescadors, les campanyes específiques a la revetlla de
Sant Joan i Sant Pere, les inspeccions periòdiques de salut pública, consum i policia (en total 23
al 2016), els controls a la zona de la platja, cada cop anem treballant més i transversalment,
perquè tots els departaments de l'Ajuntament, empreses municipals i altres entitats anem en la
mateixa direcció.
Naturalment aquest any actuarem, més i amb més contundència.
Malauradament sempre ens hi trobarem incivisme, i contra aquest hem d’actuar des de tant amb
l’estricte  compliment  de  la  norma  com  des  de  l’educació  i  la  sensibilització  del  nostre
patrimoni».

En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal d’ERC, la Sra. Jiménez es va fer ressò
que el  passat  divendres  5 de maig  i  a  petició de l'Associació de veïns  de  ca  n'Espinós,  la
consellera de Treball, Afers Socials i Família, Dolors Basa visitar aquest barri de Gavà on va
conèixer de primera ma les diverses problemàtiques que l'afecten. 
Durant  la  visita  va  sorgir  la  proposta  de  crear  una  taula  de  coordinació  entre  els  diversos
departaments de la Generalitat amb incidència al barri, i els diferents serveis municipals que hi
treballen sota la direcció i lideratge d'Alcaldia. Aquesta taula integraria també la representació
veïnal del barri i es reuniria de forma sovintejada per anar implantant solucions als problemes
del barri fent el seguiment i aplicant les correccions oportunes. Des de Fons Departamental ens
indiquen que des de l'Ajuntament de Gavà encara no s'ha convocat aquesta taula tot i que la
situació del barri aconsellaria que es posés en marxa de forma immediata. Per aquest motiu van
formular el següent prec: que el govern local cregui i convoqui de forma immediata la taula de
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coordinació de les problemàtiques del barri de Ca n'Espinós a fir de fer front l'abans possible de
les diverses problemàtiques existents.

El Sr. Diaz, regidor de l’equip de govern respongué que «El govern local està treballant en la
preparació de la Taula de coordinació, però volem convocar-la quan totes les parts estiguin en
condicions d’aportar  valor  afegit,  és  a  dir,  quan hagin pogut  fer  els  deures  que  ens  vàrem
autoimposar.
Fa tres setmanes que ens vàrem trobar amb l’alcaldessa a Ca n’Espinós i no veiem la urgència
en la convocatòria ja que mentrestant es van treballant els temes que es van plantejar a la reunió
i fent les activitats acordades.
Una taula de coordinació ha de ser una taula de treball, no un espai on es vagi a figurar fent
veure que estar sentats junts és una millora pel barri».

Al següent torn del grup municipal d'ERC,  el Sr. Pérez, digué que han rebut suggeriments per
part de diversos comerciants de la zona del carrer de Sant Pere sobre la conveniència d'ampliar
la zona de vianants o fer prioritat invertida entre el carrer Sant Pere i el carrer Mare de Déu de
Montserrat. De fet aquest tram, juntament amb el carrer Rectoria i del Raval de Molins podrien
conformar una extensió natural de la illa, ja fos com illa de vianants o com a zona de prioritat
invertida, per la qual cosa van formular el següent prec: estudiar la viabilitat d'extrendre la illa
de vianants o bé fer zones de prioritat invertida a la zona del carrer Sant Pere entre Sant Joan i
carrer Montserrat i els carrers Rectoria i Raval de Molins. 

Va respondre la Sra. Fernández, qui va explicar que l’Ajuntament treballa en la millora de la
mobilitat a peu, i per tant, s’analitzen actuacions de pacificació del trànsit en el conjunt del
nucli, quan es factible, mitjançant la peatonalització de carrers i/o la conversió de plataformes
segregades en plataformes invertides.

En el cas dels voltants de la illa peatonal, i en els carrers que comenta en concret, únicament
està previst l’arranjament del carrer de la Rectoria amb plataforma única en el Pla d’Actuació
Municipal per aquest mandat, però en aquest cas es valorarà la proposta feta. 

A continuació, el Sr. Massana, i en referència a la inauguració de l'exposició de l'empresa Roca,
la presidència d'aquesta empresa va afirmar a preguntes dels periodistes que l'empresa no tenia
futur industrial a la ciutat. Aquestes declaracions són preocupants, va dir, perquè representen
una  clara  aposta  per  la  desindustrialització  de  la  ciutat,  que  perd  llocs  de  treball  al  sector
secundari, més ben pagats i de poder adquisitiu més elevat, en detriment d'un sector, el terciari o
de serveis, que si bé dóna molta ocupació, aquesta és de baixa qualitat, amb sous miserables,
ocupacions intermitents o parcials, que en algun cas ni tan sols garanteixen una vida digna a les
persones que les desenvolupen. En aquest  sentit,  l'existència d'una gran quantitat  de terreny
industrial a la ciutat, creiem que no s'ha de veure alterada. De fet, l'excusa d'urbanitzar zones
agrícoles com el sector dels Joncs, és la manca de sòl per activitat econòmica, quan hi ha zona
industrial que es preveu que es quedi sense activitat.
D'altra banda, s'han patit les conseqüències del boom immobiliari i la filosofia del totxo i de la
construcció  desaforada,  que  no  va  solucionar  el  problema  de  l'habitatge  per  a  les  classes
populars  i  a  més  va  fer  esclatar  una  crisi  sense  precedents  enriquint  només  a  una  casta
d'especuladors.
Per aquest motiu van formular aquest prec: instar al govern local a lluitar per què als terrenys de
Roca es mantingui el activitat industrial o empresarial del sector secundari, bé a través de parcs
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empresarials o d'altres fórmules que serveixin per establir activitats productives que ofereixin
salaris dignes i d'elevada qualitat.

Per part de l'equip de govern, va respondre el Sr. Tort, qui va dir que «som conscients de la
importància  històrica  que  té  l'empresa  Roca  en  el  manteniment  de  l'activitat   industrial  i
empresarial  de  la  nostra  ciutat  i  dels  beneficis  en llocs  de treball.  Tenim el  compromís  de
l'empresa  no  només  de  mantenir  els  llocs  de  treball,  sinó  també  d'ampliar-los.  Segurament
aquesta  declaració que  vostè  diu no  encaixa,  si  fa  una cerca  ràpida  al  Google,  trobarà  per
exemple a La Vanguardia, on el senyor Asensio, director general de Roca, aquell mateix dia va
dir «ante la reducción de la actividad industrial en la planta de Gavà-Viladecans, por la caída
del mercado español, estamos trabajando para trasladar aquí todos los centros corporativos
que dirigen las diferentes plantas del mundo. Es un proyecto complejo que está muy avanzado y
esperamos presentarlo en breve». 

Tot això, va finalitzar el Sr. Tort, és un treball conjunt entre l'empresa Roca i l'Ajuntament, un
protocol que va començar l'any 2014 per a continuar tenint activitats productives i que ofereixen
salaris dignes i de qualitat per a la ciutadania de Gavà. 

Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al Grup
Municipal de GSSP.

En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Miguel Herrera, va exposar que l'oci és
molt  importat a la vida d'una persona i molt més quan es tracta de persones discapacitades.
Segons les paraules del professor José Olayo, va dir: «en las actividades inclusivas dentro del
ámbito del  ocio y  la  recreación,  por  su propia idiosincrasia y  orirentación,  encuentran la
posibilidad de  incrementar su bienestar personal y calidad de vida, una oportunidad para el
desarrollo  de  la  maduración  personal,  la  recuperación  y  rehabilitación  de  determinados
déficits y limitaciones, la adquisición y mejora de las habilidades sociales, es una inmejorale
oportunidad  para  abandonar  de  forma  definitiva  el  aislamiento  y  la  soledad,  de  sentirse
marginado, rechazado, diferente o inferior a los demás. En las sociedades modernas el ocio ha
pasado a convertirse en elemento clave en su propia organización y ser considerado como uno
de su pilares primordiales, y más si cabe, para las personas con discapacidad que se sirven de
él, también, para autoincluirse en la vida social». 
Atès que les persones discapacitades, va continuar, tenen despeses afegides derivades de les
seves necessitats específiques, i  de vegades,  l'accés a l'oci  es pot  veure minvat  per barreres
arquitectòniques, socials o econòmiques, el seu grup municipal va formular el següent prec:
«que se incremente el porcentaje en los descuentos para personas con alguna discapacidad sobre
el  «Precio  del  espectáculo»,  ya  que  un  10%  es  un  descuento  demasiado  bajo.  Que  un/a
compañante  de la persona con discapacidad también pueda beneficiarse de algún descuento
(establecido según criterio de los técnicos del ayuntamiento) ya que en muchas ocasiones una
persona con discapacidad no podría acudir al espectáculo asi no fuera con un/a acompañante». 

El Sr. Miquel Angel Diaz,  en nom de l'equip de Govern, va respondre: «Sr. Herrera tiene usted
razón cuando afirma que el ocio es importante para todo el mundo, pero especialmente para las
personas  que  tienen  alguna  discapacidad.  Somos  conscientes  que  la  vida  social  de  algunas
personas con discapacidad es limitada, no sólo por motivos económicos, y por esto intentamos
facilitarla  y  fomentarla.  Un  ejemplo  de  esta  voluntad  es  la  colaboración  que  tenemos  con
ADISGA, que promueve un ocio normalizado para las personas con discapacidad psíquica. Los
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jóvenes van a la discoteca, hacen excursiones, y actividades diversas con el acompañamiento de
voluntarios y monitores.
Hay diversos estudios que muestran que las personas con discapacidad tienen un sobrecoste en
su vida diaria y por esto estamos a favor de los descuentos en el acceso a los servicios.
Por  esto,  este  año  también  incrementamos  los  descuentos  en  el  acceso  a  equipamientos
deportivos para todas las personas con más del 33% de discapacidad. Antes sólo lo tenían las
personas con un grado de discapacidad superior al 65%.
Por lo tanto estudiaremos su ruego, analizaremos el impacto que puede implicar y si podemos
afrontarlo así lo haremos. 
También estudiaremos su propuesta de bonificar al acompañante, pero esto es algo más difícil
de valorar. ¿Cómo podemos saber si es imprescindible o no que la persona con discapacidad
tenga que ir acompañado? ¿podemos asumir hacer un descuento a todos los acompañantes de
las personas con discapacidad?. Difícilmente».

Contestat el prec, el regidor de GSSP, Sr. Bondia va passar a formular un segon en el qual,
expressà que «El número de parques con circuitos biosaludables que podemos encontrar  en
nuestras ciudades o municipios se ha incrementado en los últimos años desde la instalación del
primero en 2005. Estos han sido diseñados para cubrir unas determinadas necesidades y poder
retrasar la aparición de los efectos del envejecimiento en la tercera edad.
 
A medida que envejecemos nuestra forma física se debilita debido, no sólo al envejecimiento bi-
ológico, sino también al ajuste de la persona a un nivel inferior de actividad. 
En Gavà podemos encontrar alguna barra o tabla en el parque del Mil·leni, así como algún otro
elemento para ejercitar el movimiento mediante pedales, pero no existe ningún circuito biosalu-
dable con mobiliario urbano completo de ejercicios. 

Desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede realizamos el siguiente ruego: Que se impulse el
mobiliario urbano biosaludable incorporando en las diferentes áreas verdes de nuestro munici-
pio máquinas para que cualquier persona pueda realizar ejercicio al aire libre, ejercitando y es-
timulando la práctica del deporte y el cuidado de la salud entre nuestros habitantes”.

En relació a aquest prec la tinenta d'alcalde, Sra. Fernández, va explicar que «la nostra ciutat
dintre de l’àrea metropolitina, es una de les ciutats que gaudeix amb un entorn mès saludable i
natural. 
Actualment, ja existeixen al nostre municipi parcs o circuits biosaludables, emplaçats a: la Pça.
D’ Angela Roca, a l’ Av. de la Diagonal (grup de pedals i una zona d'exercici complerta), i al
Parc del Mil·lenni ( un itinerari esportiui genèric i una zona d'exercicis geriàtrics propera a
l'aparcament).

En un altra línia biosaludable, però dirigida a un segment de la població diferent, es troben els
projectes que es duran a terme en breu, i que van ser triats per la ciutadania en el marc del
Programa Junts Fem Barri, com són:

- Les dos pistes esportives multi-esport al Parc del Calamot i al Parc del Mil·lenni
- El Parc Strett Workout al Parc del Calamot
- Ampliació del Skate Park també, al parc del Calamot. 

Naturalment, continuarem treballant per fer una ciutat millor i més saludable». 
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La tercera intervenció corresponent a GSSP va anar a càrrec del Sr. Bondia, qui va exposar, que
«La plaza John Lennon de Gavà se encuentra en un estado de suciedad, falta de mantenimiento
de la cerámica del muro con muchos azulejos caídos y sin reponer, falta de limpieza y cuidado
de la zona verde tal y como se puede apreciar en las fotos que adjuntamos.
Otra  plaza  importante  es  la  de  Francesc  Macià  que  suponemos  que  a  consecuencia  de  las
diferentes instalaciones temporales que se han ido realizando en esa plaza, han ido provocando
daño a los árboles al usarlos para la sujeción de carpas, como puede ser la del circo o la de las
diferentes ferias. Con el resultado final de la tala del árbol, tal y como se puede apreciar en las
fotos. 
Desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede realizamos el siguiente ruego: Que se realicen las
tareas de mantenimiento y reposición necesarias en las plazas para que las familias puedan dis-
frutarlas, que se amplíe el mobiliario urbano y que se potencien estos espacios para la realizaci -
ón de actos o eventos para todos los públicos”.

En relació a la qüestió plantejada per GSSP, la Sra. Badia va respondre que «L'any 1994 es va
signar un conveni urbanístic entre el Parc Comercial Barnasud i l'Ajuntament de Gavà. I entre
d'altres clàusules es preveia que la conservació -inclosa la neteja- dels vials de l'esmentat parc
anirien al seu càrrec.

Des de llavors, aquest Parc Comercial ha executat els treballs previstos però, també es cert, que
últimament  els  resultats  podrien millorar  força.  Es  per  això que l'Ajuntament  ha mantingut
diverses reunions amb la direcció així com reunions periòdiques en l’Assemblea General de
l'Entitat Urbanística i els hem posat de manifest la manca de manteniment. També s'han dirigit
diferents escrits per recordar i exigir que millorin l'estat de manteniment general de la zona. 
No dubti que continuarem treballant per reivindicar a la direcció que es mantinguin els nivells
de manteniment òptims.
En relació a la seva pregunta sobre l'arbre a la Plaça de Francesc Macià el primer que li hem de
dir és que a la plaça Francesc Macià no hem tallat cap arbre. 
Degut a la pluja i a les ventades del passat 11 de maig van caure diversos arbres al municipi, un
a la plaça Francesc Macià. Les fotos que s'adjunten a la pregunta del ple són del trocejat de
l'arbre caigut i no pas de la tala. Era un arbre vell, inclinat i amb podridures internes, severes.
Feia anys que se li feia seguiment. Per la seva singularitat i pel baix risc a causar danys en cas
de caiguda (per la poca alçada) no s'havia plantejat la seva tala. El fet que el circ el fes servir de
subjecció no va ser la causa de la seva mort».
Tot seguit es va passar al quart prec de GSSP. I així el sr. Bondia exposà com antecedents que,
una  de  les  places  amb  més  història  dins  del  patrimoni  cultural,  és  la  plaça  de  la  Bogeria.
Lamentablement, en la actualitat podem trobar la font d'aigua que no funciona des de fa temps, i
no hi ha cap tipus de placa amb el nom de la plaça. Per aquest motiu, va sol·licitar en el seu prec
que es col·loqués una placa identificativa amb el nom de la plaça i es rehabiliti la font. 

Va contestar la Sra. Fernández, dient que, naturalment, la Unitat de Mobilitat farà els tràmits
necessaris  per  a  la  col·locació  de  la  senyalització  sol·licitada,  però  en  lo  referent  a  la
rehabilitació de la font, el tema es mès complicat, perquè es tracta d’una font única, realitzada
en un únic bloc de pedra amb un mecanisme interior en desús, han de verificar si aquesta font
com a tal, s’adapta a normativa, i aquest es un tema que s'està estudiant tècnicament.

Finalitzats els precs, el sr. Herrera va llegir la primera pregunta del seu grup, i exposà que «en el
pleno  del  mes  de  marzo  de  2017  se  trató  el  tema  del  plan  especial  para  regular  los

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



establecimientos destinados a clubs de cannabis. Tal y como expusimos en el pleno nos parece
correcto hacer un reglamento para regular una actividad tan normalizada y común hoy dia. No
obstante, en nuestra intervención en el pleno se planteó al equipo de gobierno el régimen de
distancias,  y  cómo este  régimen  imposibilitaría  de  facto  la  obertura  de  ningún otro club  o
asociación  de  canabis,  cuestionando  por  lo  tanto  la  voluntad  política  a  este  respecto,  y
evidenciando el carácter eminentemente político de tal decisión.
Sorprendentemente el equipo de gobierno de Gavà respondió que las distancias, así como el
resto de criterios que se habían establecido «son los que indica exactamente el Departamento de
Salud, sin más y sin menos». De esta forma el gobierno municipal echa balones fuera al decir
que ésta «es la normativa que exige el departamento de Salud». 
Dado que en el pleno no hay derecho a réplica no pudimos contestar en ese momento a la
regidora que intervenía en nombre del gobierno municipal, y por lo tanto lo hacemos ahora para
indicar que esa información es falsa:
-en primer  lugar  el  departamento  de Salut  de  la  Generalitat  ha  emitido  una resolución con
criterios orientativos, en ningún caso es un reglamento o una disposición general que vincularía
obligatoriamente en su ámbito competencial.
-En  segundo  lugar  el  departamento  de  Salut  de  la  Generalitat  aprueba  unos  criterios
orientativos,  que además  de no ser de obligado cumplimiento,  en ningún caso concretan la
distancia mínima entre clubs, o entre un club y centros educativos o de servicios sanitarios. 
Para que se pueda verificar lo que decimos adjuntamos la Resolución SLT/32/2015 del 15 de
enero por el cual se aprueban esos criterios. 
Teniendo en cuenta los datos anteriormente  expuestos,  preguntamos  ¿por  qué nos mintió la
regidora del gobierno del PSC en el pleno de marzo? Ahora que ya sabemos que los criterios
orientativos  aprobados  por  el  departamento  de  Salut  de  la  Generalitat  en  ningún momento
establecen unas distancias mínimas, ni entre clubs, ni entre éstos y los centros educativos y los
servicios  sanitarios,  ¿cuál  ha  sido  el  criterio  político  que  ha  seguido  este  gobierno  para
establecer las distancias mínimas?

A continuació, va respondre la tinenta d'alcalde, Sra. Fernández, dient que «En primer lloc, Sr
Herrera, l’unic que li prego, és respecte. En aquest cas al meu equip com a Govern del PSC, als
ciutadans i ciutadanes de Gavà i a la meva persona. Sempre li he tractat amb respecte i mai ha
rebut un insult per part meva. A la política com a la vida, no tot val i mai, mai s’ha de perdre el
respecte.  Els ciutadans i  ciutadanes volen que resolem problemes,  no que creem espectacle.
Crec que hi ha hagut prou d’espectacle en altres àmbits,  i des de la política local, el que fem i
hem de continuar fent es treballar pels nostres veïns i veïnes. 
Desprès d’aquesta puntualització, li contestaré. D’acord amb l’acta del Ple de l’Ajuntament on
es recull  la  meva contesta,  que indicava que la normativa era molt  clara,  que hi  havia una
resolució del Departament de Salut que instava a totes les administracions a establir uns criteris
per a la regulació dels clubs de cannabis, i que el Pla Especial s’adequava a aquesta resolució.
(Que  entenem per  instar,  segons  la  Real  Academia  Española,  repetir  la  suplica  o  petición,
insistir en ella con ahínco).
Per aquest motiu la seva exposició de motius no s’ajusta a la veritat.
Des de l’equip de Govern ens vàrem fer eco de les recomanacions del Departament de Salut i en
referència a les distàncies,  a la Comissió Informativa,  ja es va indicar que la distància que
s’havia  aplicat  era  aproximadament  la  mateixa  que  s’havia  utilitzat  a  altres  municipis,
naturalment, la decisió responia al criteri  que creiem més idoni,  per aplicar la resolució del
Departament de Salut». 
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Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al
Grup Municipal del PP. 

En un primer la regidora del PP, sra. Mònica Parés, formulava a l’equip de govern el prec de
que, atesa l'obligació de la utilització del castellà  com una de les llengües en les quals els
senyals de trànsit han d'estar retolats. 
Atès el que estableix la «Ley de tráfico, circulación de vehículos a motor y seguridad viaria»,
així com el «Reglamento General de Circulación» rsepecte a l'ús del castellà als senyals de
trànsit.
Atesa  la  reclamació  ja  feta  pel  Partit  Popular  des  de  l'any 2013 per  la  recomanació  de  la
Defensora  del  Pueblo en relació a un contenciós  administratiu interposat  aquell  mateix  any
sobre aquesta mateixa qüestió, presentem el següent prec: que el govern municipal prengui les
mesures necessàries per tal de donar compliment a la normativa respecte a la senyalització en
castellà dels senyals de trànsit  de la ciutat de Gavà». 

La Sra. Fernández  va dir respecte d’aquest prec que «Una vegada més, ens hi volen fer entrar al
conflicte de llengües. Si us plau, apliquem el sentit comú, aquí no entenem aquests conflictes. 
A la nostra ciutat, generalment, la senyalitica vertical existent es conforme al Catàleg oficial de
Senyals  de Circulació i  Marques Vials,  que estableix a l’art  165 del  Reglament  General  de
Circulació. 

Si bé es cert, que els pannells complementaris a aquestes senyals verticals estan en català, son
perfectament compressibles en castellà: Un exemple es Reserva d’estacionament / Reserva de
Estacionamiento. 

Som coneixedors del debat polític que existeix a les entitats municipalistes, i les fonamentacions
legals en ambdues posicions. Donat que es un tema, que entenem que s’ha d’encetar des d’una
òptica  general,  estem en  contacte  amb  les  entitats  municipalistes  per  que  s’enceti  aquesta
situació des d’una òptica global per a tots els municipis». 

Tot seguit, es va passar a un segon prec o pregunta del PP.  I així la sra. Mònica Parés, com
antecedents,  es  va  referir  a  que,  el  proppassat  6  de  maig  es  va  celebrar  una  jornada  ja
consolidada a la ciutat de benvinguda als nadons que havien nascut l'any 2016. En alguns casos,
els infants no poden  gaudir de les activitats programades ni de la plantada dels 12 arbres per la
seva curta edat ja que els més petits compten amb 6 mesos de vida. Finalment, va formular el
següent prec: que el govern municipal estudiï dedicar aquesta tradicional festa de benvinguda a
infants que ja hagin complert  el seu primer any per poder fer-los més partícips de totes les
accions programades. 

Va  contestar  el  Sr.  Diaz,  indicant  que  la  festa  de  rebuda  als  nadons  és  una  activitat  ben
consolidada i que després de quatre edicions podem considerar certament exitosa. Tant el seu
format com les seves característiques, creiem que s'ajusten a l'objectiu que persegueix de donar
la  rebuda  als  nous  ciutadans  i  ciutadanes  nascuts  a  Gavà,  i  sobretot  és  molt  ben  rebuda  i
acceptada per les famílies.
Començant  per  la  data:  per  primavera,  al  mes  de  maig,  sense  dubte  molt  adient  per  la
climatologia. Seguint  per l'animació,  les activitats i  la plantada d'arbres,  que conformen una
estona divertida i emotiva al mateix temps. I també, en relació al que vostè apunta, per les edats
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dels nadons: hi són presents, amb les seves respectives famílies, nens i nens des de 6 mesos fins
als 17 mesos (casi un any i mig). És a dir, creiem que la festa funciona prou bé i així ens ho
expressen els pares, mares, avis i àvies. Per tant, som partidaris, va dir,  de mantenir-la així, tot i
que restem oberts a introduir les millores que convingui.

En una nova intervenció, la Sra. Parés va formular una pregunta relativa als carrers de la ciutat i
en concret els passos de vianants i altres elements que pateixen més el pas de vehicles o els
efectes de la natura i requereixen d'actuacions de manteniment periòdiques. Per aquest motiu, va
preguntar  quin  és  el  calendari  d'actuació  per  a  millorar  els  passos  de  vianants,  els  camins
escolars i arranjament de la ciutat que requereixen actuacions periòdiques, tot detallant on es
durà a terme, tipus d'actuació i calendari. 

A continuació,  la  Sra.  Fernández  va  respondre que «El  programa  de  inversions actual  s'ha
establert un cop estudiades les necessitats de tot el municipi i fent un repartiment equitatiu, en
aquesta línia de treball hi han dotacions que s'han establert periòdiques i altres per projectes
concrets, pel que fa a la millora i manteniment de l'espai públic s'han previst:

- Una campanya anual de 100.000 € de millora d'asfaltats- 2 programes de JFB amb una dota-
ció de 500.000 € per campanya  on s'actua en projectes d'espai  públic de import  inferior  a
35.000 €. Per tant s'arriba a peticions i actuacions molt concretes de la via pública segons les
necessitats detectades per la pròpia ciutadania, els projectes de l'edició 2016 ja s'estan portant a
terme la propera companya serà 2018

- Arranjament del carrer de Can Trias fase 2 – 400.000 €, s'està treballant amb la redacció del
projecte.

- Arranjament de carrer Rectoria 200.000 €, s'està treballant en la redacció del projecte

- Millores d'accessibilitat – 200.000 € i actualització de pla d'accessibilitat que ens permetrà de-
finir aquells punts en que cal invertir primer

- Projecte de millora d’accessibilitat i renovació de paviments a gavamar 812.000 €, s'estan tre-
ballant els primers estudis

- Millora de mobilitat a la C-245 856.000 € - en aquest mandat * no se si es vol explicar..

- Inversió prevista en millora de camins 380.000 €, s'estan redactant projectes i les primeres ac-
tuacions començaran aquest any

Tot i aquest paquet d'actuacions previstes cada any es van incorporant projectes a mesura que la
disponibilitat econòmica ho permet segons les necessitats detectades i el seu ordre de prioritza-
ció.
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En relació al  manteniment  intensiu de la senyalització vertical  i  horitzontal,  hem iniciat  els
treballs a zona de la Platja, coincidint amb la posada en marxa, del Pla de Mobilitat Urbana
d’estiu, i en aquesta segona meitat d’any es preveu la realització d’una tercera part dels carrers
del nucli de la ciutat. La nostra voluntat es poder finalitzar aquest manteniment al 2018». 

A continuació,  el  Sr.  Josep  Llobet,   enguany que  -digué–   Gavà  ha  perdut  el  distintiu  de
reconeixement de Bandera Blava que havia recuperat l'estiu de 2016,  va preguntar: «com valora
el  govern  municipal  la  pèrdua  d'aquest  distintiu?,  en  quines  accions  s'està  treballant  per
recuperar aquest distintiu?, es valora optar a aquest reconeixement seguint altres criteris com la
diferenciació de trams a la platja ateses les diferències que es poden detectar al llarg del nostre
litoral? .

Va respondre la Sra. Fernández dient que «Tal i com he indicat anteriorment al prec d’ERC,
lamentablement,  un tema menor, com es la sobreocupació de les terrasses ha estat el motiu de
la pèrdua de la bandera blava. 
La resta d’elements que conformen la nostra platja, com la qualitat d’aigua, de sorra, la millora
dels  equipaments,  la  senyalització,  la  neteja  ha  superat  en  escreix  els  índex  de  qualitats
demanats. 
Indubtablement,  continuarem  treballant  cap  a  la  millora  continua,  i  actuarem   amb  més
contundència, per assolir els objectius marcats per a cada temporada i en el seguiment del seu
compliment.  
En relació a la diferenciació dels trams de platja, ja actualment la nostra platja es divideixen en
dos: la Platja de l’Estany i la Platja de Gavà.
Creiem que una major divisió d’aquestes no suposarà una millora». 

Seguidament, va tornar a intervenir el Sr. Llobet, per formular la següent pregunta: els dies 12 a
14 de maig es va celebrar a Gavà el 27è Festival Internacional de Titelles amb  la presència de
companyies franceses, italianes i espanyoles. Van ser diversos espectacles a diferents ubicacions
que van voler transmetre el valor d'aquest art per tota la ciutat que podíem seguir a través de la
programació editada. En aquesta, a les companyies francesa i italiana es reconeixia el seu país
d'origen, però en el cas de les espanyoles, van voler ressaltar-les com de Catalunya o del País
Valencià. Per aquest motiu, va preguntar quins criteris es van seguir per editar la programació
del 27è Festival Internacional de Titelles en el qual s'equiparaven França, Itàlia, Catalunya i País
Valencià com a països. 

Va contestar el  Sr.  Barrena,  dient  que «no és intenció del  Festival Internacional  de Titelles
elevar a la categoria de país a Catalunya i País Valencià, perquè en determinats espectacles
estrangers es posa Itàlia o França, i no la regió d’on procedeixen.
No hi ha aquesta voluntat, no en tingui cap dubte. Només s’ha considerat convenient, en els
casos d’espectacles espanyols indicar la comunitat autònoma de procedència.  Perquè és una
informació que aporta un valor, en canvi en el cas de països europeus, normalment dir la regió
no aporta més informació a la majoria d’espectadors de Gavà. De totes formes, m'alegro que es
preocupi  per  la  cultura  de  la  ciutat  fent  una  pregunta  referent  al  Festival  Internacional  de
Titelles, tot i que pot ser  hauria agraït més un interès per l'èxit de participació, espectadors, i per
la gran quantitat de companyies  que van participar amb molta variació en quant a l'oferta i
programació  o per la repercussió i la difusió de la cultura i l'art de la nostra ciutat». 
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DECLARACIONS POLÍTIQUES

16  –  DECLARACIÓ  POLÍTICA  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL  D'ERC
REFERENT A LA REINVERSIÓ DEL SUPERÀVIT A L’ADMINISTRACIÓ LOCAL
PER A LA MILLORA DELS SERVEIS  PÚBLICS  I  L’EXECUCIÓ  D’INVERSIONS
PRIORITÀRIES
 
Exposició de motius: 
 
L’Entrada en vigor l’any 2012 de la Llei d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera
va suposar per als municipis una evident pèrdua d’autonomia en la gestió dels seus recursos.
D’una banda l’estabilitat  pressupostària,  entesa com l’equilibri  entre ingressos i  despeses no
financers,  va suposar  una forta restricció en els  primers  anys  de consolidació dels  comptes
municipals.  D’altra  banda,  la  prioritat  absoluta  del  pagament  d’interessos  i  deute  públic,
derivada d’una modificació de la Constitució que posava els interessos dels bancs per davant de
l’interès  públic.  Finalment,  una  vegada  consolidat  l’equilibri  pressupostari  i  la  reducció  de
l’endeutament, els ajuntament es troben amb la restricció de la regla de la despesa que limita
l’increment  dels  pressupostos  municipals  al  creixement  de  l’economia  en  termes  de  PIB,
malgrat que la pròpia evolució de l’economia ha provocat un increment d’ingressos que podrien
ser retornats a la ciutadania. 
 
Si bé l’Autoritat Independent de Responsabilitat Fiscal (AIReF) defineix aquesta norma com
una eina que permet acumular superàvits en etapes de creixement econòmic per utilitzar-los en
etapes de recessió, entenem que la recuperació macroeconòmica en termes de PIB no s’ha vist
reflectida a les economies domèstiques ni a les pimes, de manera que els ajuntaments hem de
seguir aportant recursos per donar resposta a les nombroses necessitats socials existents, així
com a la implementació de polítiques de foment de l’ocupació i l’activitat econòmica. 
 
D’altra  banda,  l’Estat  espanyol  efectua  la  distribució  del  marge  de  dèficit  públic  sense
considerar el pes de la despesa pública que assumeixen els diferents nivells d’administració,
resultant  aquesta  distribució  clarament  injusta  amb  les  comunitats  autònomes  i  amb  els
municipis. En el cas dels ajuntaments s’autoritza dèficit zero, però a la pràctica l’aplicació de la
regla de la despesa provoca que acumulin superàvits estructurals que després serveixen per 
compensar l’incompliment dels objectius de dèficit del propi Estat espanyol. 
 
La conseqüència de tot plegat és que els ajuntaments porten cinc anys consecutius acumulant
superàvits que després només poden destinar a reduir endeutament o bé tenir-los aturats als
bancs. L’any 2016 el superàvit de les administracions locals va ser 7.083 milions d’euros, un
0,64% del PIB. La suma dels superàvits dels cinc darrers exercicis és gairebé de 26.000 milions.
 
El projecte de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2017, aprovat pel Consell de Ministres,
no incorpora canvis en la destinació del superàvit de les entitats locals, conservant només el
petit marge per a inversions financerament sostenibles i amb l’agreujant que no serà d’aplicació
fins que no s’aprovi de manera definitiva el pressupost, previsiblement al mes de juny. 
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Si  bé és necessari  adoptar una mínima  disciplina en matèria  d’estabilitat  pressupostària per
evitar  els  excessos  d’altres  èpoques,  també  entenem  que  aquestes  normes  han  de  ser
proporcionades i coherents amb la situació econòmica de cada ajuntament. En aquest sentit,
reivindiquem que els ajuntaments que compleixen els requeriments en matèria d’endeutament i 
tinguin romanent de tresoreria positiu puguin utilitzar lliurement els seus superàvits i posar-los a
disposició  de  la  ciutadania,  ja  sigui  en  forma  de  polítiques  socials,  promoció  econòmica  i
ocupació o bé per dur a terme aquelles inversions necessàries per al municipi.  A Gavà, per
exemple,  es  podrien  destinar,  a  títol  d’exemple,  a  la  millora  del  camí  de  ca  n’Espinós,  a
l’adquisició d’habitatges per al lloguer social,  o a la protecció del patrimoni arqueològic de
Gavà. 
 
Atès  que  l’any 2016  les  administracions  locals  van  obtenir  un  superàvit  de  7.083  milions
d’euros, un 0,64% del PIB, i acumulen cinc anys consecutius de superàvits. 
 
Atès  que  el  conjunt  d’administracions  locals  ha  reduït  considerablement  el  seu  volum
d’endeutament i gairebé el 50% dels municipis tenen deute zero. 
 
Atès que el projecte de pressupostos generals de l’Estat per l’any 2017 no incorpora canvis en la
destinació del superàvit de les administracions locals i que el marge per a destinar a inversions
financerament  sostenibles  es  veurà  molt  condicionat  per  l’endarreriment  en  l’aprovació
definitiva dels pressupostos de l’Estat. 
 
Per tot l’exposat, el grup d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament de Gavà proposa d’adopció
dels següents 
 
ACORDS 
 
Primer. Instar al Govern de l’Estat que autoritzi, de manera urgent, que els ajuntaments puguin
reinvertir, sense cap limitació, els superàvits resultants de la liquidació del pressupost 2016 i
que aquesta reinversió no computi en els càlculs per al compliment de la regla de la despesa ni
l’estabilitat pressupostària. 
 
Segon. Instar al Govern de l’Estat que autoritzi als ajuntaments amb una ràtio d’endeutament
inferior al 60% sobre els ingressos corrents a fer ús del romanent de tresoreria per a polítiques
socials i per a l’execució d’inversions prioritàries, sense que aquestes computin en els càlculs
per al compliment de la regla de la despesa ni l’estabilitat pressupostària, computant només la
previsió de despesa estructural que pugui comportar la inversió. 
 
Tercer. Cercar les eines que permetin retornar aquests recursos a la ciutadania, en forma de
millors  serveis  públics  i  inversions  prioritàries,  garantint  la  sostenibilitat  de  les  finances
municipals. 
 
Quart. Comunicar  aquest  acord  al  Govern  espanyol,  a  la  Generalitat  de  Catalunya,  a
l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya i a la Federació
Espanyola de Municipis i Províncies. 
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3ERC,2 GSSP i 2
CiU), cap en contra, i sis  (6) abstencions (4 C’s i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la
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majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

-------------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del  Sr. Albert Massana
d'ERC,   intervé,  per  part  de  grup  municipal  de  CiU,  el  Sr.  Antoni  Rafanell,  que
manifesta que el seu grup municipal votarà  a favor de la declaració. Afegeix que el
passat mes de febrer es va debatre al Congrés de Diputats per tal de fer possible que les
entitats  locals  puguin  invertir  el  superàvit  per  impulsar  les  inversions  i  els  plans
d'ocupació,  també  s'insta  al  govern  central  a  analitzar  l'impacte  del  cost  financer
suportat per les entitats locals per l'impuls, un abaratiment d'aquests costos i sanejament
del  deute  municipal.  Considera  que  és  obvia  la  falta  d'una  solució  estructural  del
problema econòmic que els afecta, que és evident que la regla de despesa que s'aplica a
les entitats locals el darrers anys, junt a altres mesures restrictives que condicionen els
romanents,  han  ocasionat  que  en  termes  generals  els  superàvits  generats  per  les
corporacions locals no serveixen per que aquestes puguin tenir més recursos, sinó tot el
contrari,  ha  servit  per  a  que  el  Govern  pugui  quadrar  els  comptes  d'altres
administracions. Finalitza la seva intervenció dient que aquesta és una situació molt
injusta, al final el que resulta  és que es penalitza als ajuntaments per complir amb els
objectius fixats pel  Govern Central,  quant aquest  és el  primer  en incomplir  els seus
propis objectius, i ens trobem amb una situació injusta ja que els estalvis generats pels
ajuntaments no pot utilitzar-se per fer inversions per incrementar els serveis públics.

A continuació intervé, pel grup municipal del PP, el Sr. Josep Llobet, que manifesta que
el seu grup s'abstindrà, i afegeix que és veritat que comparteixen una part dels punts de
la Declaració, no tant l'exposició de motius, que sempre s'utilitza per fer crítiques fàcils
d'aquelles actuacions que ha fet el Govern del PP amb l'objectiu de quadrar les comptes
de l'Estat, de les autonomies i dels ajuntaments. Recorda la situació en que es trobaven
aquestes institucions quan el PP va arribar al Govern, i que el propi grup del PP va
presentar una esmena als pressupostos del 2016  per garantir que es pogués destinar el
superàvit del 2016   per projectes d'inversions qualificats  financerament sostenibles,
que no estiguin acabats l'any 2017, però síi estiguin contemplats i es puguin pagar l'any
2018, sense que impliqui un augment del dèficit pel 2017. No obstant, considera que no
es pot  compartir  la  part  primera  de la declaració,  que estableix reinvertir  sense cap
limitació, ja que significaria canviar o anul·lar la llei d'estabilitat pressupostària, llei que
el seu grup municipal considera molt positiva; es poden fer inversions en molt àmbits
sempre que es justifiqui que són financerament sostenibles. Finalitza la seva intervenció
dient  que compartint  la  idea,  hi  ha  molts  alcaldes  del  PP que han de fer  una tasca
important  de  reduir  la  despesa,  però l'estat  ha  de preveure  els  excessos  que molts
ajuntaments, si se'ls dona una capacitat il·limitada, fan el que volen, per tant, encara que
comparteixen la idea s'abstindran. 

Pel grup municipal de GSSP intervé el Sr. Miguel Herrera que manifesta textualment: la
declaració política de Esquerra va en una línea muy similar a la nuestra, entendiendo
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que los Ayuntamientos hoy día tienen la capacidad de realizar un gasto (que no un
derroche ni gastos sin sentido, como en épocas pasadas) en ciertas áreas que pueden
ayudar  a  los  propios  municipios,  y  a  la  población en general.  En esta  línea  hemos
propuesto una enmienda al  grupo municipal de Esquerra Republicana per Catalunya
para que en el Segundo acuerdo además de solicitar que se pueda usar el remanente de
tesorería en inversiones prioritarias, también se pueda utilizar en la implementación de
políticas sociales. Agradecemos que Esquerra la haya aceptado. Así teniendo en cuenta
el carácter de la declaración y la colaboración de Esquerra nuestro voto será favorable. 

Desprès, per part del grup municipal de C's, intervé el Sr. Miquel-Àngel Ibáñez que
manifesta que és una realitat que l'administració que ha realitzat aquesta anys un major
esforç econòmic és la local, solament cal veure la reducció de deute que hi ha hagut a
l'àmbit local comparada amb la d'àmbit autonòmic o estatal. Afegeix que es tracta d'un
tema del que són molt conscients, tant que estant la regla de despesa  en estudi sota la
direcció de l'EDEF en la Comissió Nacional d'Administració Local, ja al mes de febrer,
des de C's van enviar al seu diputat en Cortes, Francisco de la Torre, un document amb
el títol: «Propuestas de mejora en el tratamiento y normativa de la gestión económica de
los ayuntamientos», que contenia una bateria de propostes argumentades. Entre aquestes
propostes algunes no suposen modificacions legislatives,  una és que en el  càlcul  de
compliment  del  principi  d'estabilitat  pressupostària,  a  nivell  individual  de  cada  ens
local, les obligacions reconegudes derivades de modificacions de crèdit finançades amb
romanents de tresoreria no computin; i la segona que el el càlcul de compliment de la
regla  de  despesa  a  nivell  individual  de cada  ens  local,  les  obligacions reconegudes
derivades  de   modificacions  de  crèdit  finançades  amb  romanents  de  tresoreria  no
computin, tot això evitaria, per exemple, que els ajuntaments amb superàvits es vegin
obligats, moltes vegades, a fer un pla de viabilitat. Afegeix que també incloïa alguna
mesura que sí necessitava modificacions legislatives, com que el superàvit de l'exercici
sigui  de  lliure  disposició,  fins  un  75%  si  l'entitat  local  ja  compleix  els  principis
d'estabilitat pressupostària i estabilitat financera. Per tant, considera que està clar que el
seu grup està en la línia de la declaració, però considera convenient l'últim paràgraf,
lliure disposició, però limitat a un 75%, d'aquesta manera un 25 % aniria a reduir deute
municipal intentant compaginar les dues necessitats que hi ha als ajuntaments, cosa que
evitaria  perpetuar el  deute,  municipal,  atès  que no s'ha acceptat  la inclusió d'aquest
topall el seu grup municipal s'abstindria.

Sr. Miquel-Àngel Díaz, del grup municipal del PSC, intervé a continuació i manifesta
que pel seu grup municipal hi ha unes raons de fons en els problemes de finançament
que  tenen  els  ajuntaments  i  és  la  desconfiança  històrica  que  afecta  als  municipis.
Considera, en aquest sentit que  tant l'Estat com La comunitat autònoma reprodueixen
aquesta desconfiança, i això ha passar amb la utilització dels romanents per part dels
ajuntaments, per tant, s'han veure las causes polítiques, quant els grups polítics estan a
l'Estat i a la Generalitat s'obliden dels municipis i posen traves al desenvolupament de
l'autonomia local. Afegeix que cal treballar en aquest, com passa a altres territoris de
l'UE que tenen un reconeixement del finançament dels municipis, que són els que han
fet els deures en aquest país. Considera que encara estem lluny de que la despesa estigui
repartida  50% estat, 25%  comunitat autònoma i 25% els municipis, cosa que tampoc
passa amb los ingressos. Manifesta que el seu grup municipal està d'acord amb aquesta
declaració,  que  amb  l'autorització  per  inversions  financerament  sostenibles  ja  es
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donarien per satisfets, per últim vol recordar que la Generalitat també s'ha de posar les
piles en aquest sentit, sobre tot el deute que tenen amb els municipis per l'exercici de
competències que són seves.  

Per finalitzar el punt, torna a intervenir el ponent, Sr. Albert Massana  per agrair a tots
els que donen suport a la declaració. 

17 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE 
CIUTADANS SOBRE ELS SERVEIS SOCIALS RELACIONATS AMB EL TRASTORN
DE L´ESPECTRE AUTISTA (TEA)
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
A iniciativa del Grup Parlamentari de Ciutadans (Cs) al Parlament de Catalunya, el passat 6
d'abril  de 2017 es va aprovar la moció 115/XI,  sobre els  serveis socials relacionats amb el
trastorn de l´espectre autista (TEA).
 
Entre  d´altres  aspectes,  aquesta  moció  reclama dotar  els  centres  educatius  de personal  amb
formació específica per a alumnes amb necessitats educatives especials associades al TEA i que
es  garanteixi  aquest  perfil  professional  tant  en  els  menjadors  escolars  com a  les  activitats
extraescolars.
 
També reclama que en el termini de sis mesos s´implementin plans de convivència que tinguin
en compte tots els alumnes per evitar possibles casos d´aïllament, rebuig o situacions més greus
com l´assetjament escolar.
 
També reclama augmentar en el termini màxim d´un any el nombre de pisos tutelats destinats a
persones amb TEA, per tal de potenciar-ne la seva autonomia.
 
Cal  destacar  la  tasca  que  les  entitats  integrades  en  la  Taula  del  Tercer  Sector  Social  de
Catalunya  realitzen, atenent  a més d´un milió  de ciutadans,  mitjançant l´aportació dels seus
socis i també d´una part important de voluntaris, tot i que, malgrat que el 45% de les entitats
encara tenen pendent el cobrament per part de les administracions, subvencions i convenis 
d´anys anteriors, entre elles, entitats relacionades amb el TEA o amb les famílies cuidadores de
persones amb discapacitats o malalties mentals.
 
En aquest sentit, la moció també reclama que es posi en marxa en el termini de tres mesos des
de l´aprovació de la moció 115/XI, d´una línia específica de subvenció per a entitats locals i
comarcals del Tercer Sector que treballin amb infants, joves i adults diagnosticats amb TEA.
 
Per tots aquests motius exposats, el Grup Municipal de Ciutadans (Cs) a l´ajuntament de Gavà,
proposa al Ple de la Corporació, l´adopció dels següents acords:
 
PRIMER: Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a que compleixi tots els acords i en
els seus terminis d´execució de la moció 115/XI, aprovada pel Ple del Parlament de Catalunya,
el passat 6 d´abril de 2017.
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SEGON: Instar al Govern de la Generalitat  de Catalunya,  que en el termini  màxim de tres
mesos posi en marxa una línia específica de subvencions per a entitats locals i comarcals del
Tercer Sector que treballin amb infants, joves i adults diagnosticats amb TEA.
 
TERCER: Reconèixer la tasca que realitzen les entitats del Tercer Sector Social de Catalunya,
en una gran part, mitjançant el voluntarisme.
 

QUART: Traslladar  aquests  acords  al  Govern  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  als  Grups
Parlamentaris del Parlament de Catalunya i al Consell Comarcal del Baix Llobregat.
 
La declaració política va ser aprovada per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

-----------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del  Sr. Francisco Gavilán
de  C's,   intervé,  per  part  de  grup  municipal  de  CiU,  el  Sr.  Ramon  Castellano  que
manifesta que, com diu C's, el parlament de Catalunya va aprovar el dia 6 d'abril del
2017 una moció sobre els serveis socials relacionats amb el trastorn de l'espectre autista
(TEA), amb diferents punts: dotar als centres educatius dels recursos necessaris pel seu
diagnostic, tractament i seguiment, establir coordinació entre serveis sanitaris, educatius
i socials,  i en aquesta línia dotar-los amb personal amb formació específica, donar al
seu personal formació específica i continuada, i estendre el treball en xarxa. Afegeix
que el seu grup municipal està d'acord amb tot això, però considera que el que hauria
d'haver  estat  d'acord  és  C's,  a  l'hora  d'aprovar  els  pressupostos  amb  les  partides
pressupostaries adient per portar-lo a terme, en conseqüència demana a C's que l'interès
que avui han demostrat el traslladin al seu grup al Parlament, que és on realment es pot
tirar endavant.

A continuació intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mònica Pares que manifesta
textualment:
«Des  del  Grup  Municipal  Popular  ja  els  anunciem  que  votarem  a  favor  d'aquesta
Declaració Política. Ho farem per coherència perquè també vàrem votar el passat dia 6
d'abril  a  favor  de la  Moció a  la  que fa  esment  i  que va ser  tractada al  Plenari  del
Parlament de Catalunya. Però sobretot, votarem a favor per convicció. Perquè creiem
que les persones afectades pel TEA, les seves famílies i totes les entitats dedicades a
millorar la seva qualitat de vida es mereixen el màxim recolzament administratiu. Cal
avançar en el tracte del TEA en l'àmbit sanitari i en l'àmbit educatiu. Cal tractar les
persones afectades des de la transversalitat  i  coneixent  les seves necessitats  en cada
etapa vital.
Més esforços en la seva inserció laboral i en els programes destinats a les famílies com
els programes respir… Tot, sense oblidar la sensibilització de tota la societat cap a les
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persones  que  pateixen  el   trastorn  de  l'espectre  autista.  És  per  això  que  també  és
important  modificar l'actual  Pla d'Atenció Integral  de les Persones  amb Trastorn de
l'Espectre  Autista  de  la  Generalitat  per  tal  d’adaptar-lo  al  context  actual  tenint  en
compte les reclamacions dels especialistes, de les famílies i de les entitats que moltes
vegades es troben soles. Perquè si una societat s'ha de mesurar per com tractar  aquells
que més ajuda requereixen, un Govern també es mesurarà pels recursos que destini a
millorar  la qualitat  de vida de les persones  que més  recolzament  de l’administració
requereixen.»

Pel grup municipal de GSSP  intervé el Sr. Miguel Herrera que manifesta textualment :
«Al igual que el grupo municipal de Ciutadans consideramos importante la ampliación
de las resoluciones tomadas por el Parlament por parte del Govern de la Generalitat, ya
que el mandato legislativo se encuentra en el Parlament, y es deber del Ejecutivo, o sea
del Govern, el llevarlo a cabo. Además también consideramos un tema importante el
poder  dotar  a  los  centros  de  salud  mental  de  los  recursos  necesarios  para  poder
diagnosticar,  tratar  y  hacer  seguimiento  a  los  pacientes;  así  como  también  dotar  a
centros educativos de las herramientas necesarias para la detección de esta patología. Y
por supuesto el apoyo a las familias en todo el proceso. Además sabemos del trabajo y
las aportaciones específicas que nuestro grupo parlamentario ha realizado a la moción
que se presentaba, y de la misma forma que nuestros diputados y diputadas votaron a
favor en este punto, nosotros igualmente votaremos a favor.»

Després intervé la Sra. Marta Jiménez, d'ERC avança que el seu grup municipal votarà a
favor de la declaració, ja que estan d'acord que el món de l'atenció de les persones amb
discapacitats psíquiques, cognitives, ect, té encara molta feina per fer i ha moltíssimes
necessitats encara no cobertes. Considera que cal anar cap una societat més inclusiva,
no solament a l'àmbit educatiu, i per tant, les mesures que es proposen a la declaració
són positives.  Afegeix, però,   que es van aprovar el 6 d'abril  i  a la primera mesura
s'establia un termini de  tres mesos, és a dir, encara no ha passat el termini per començar
a implementar la primera de les mesures, però seran els primers, si no es compleix el
termini,  en  reclamar  el  compliment  dels  compromisos  adquirits,  no  obstant  confia
plenament  en  el  seu  compliment  pel  Govern  de  la  Generalitat.  Finalitza  la  seva
intervenció donant la raó al Sr. Castellano en el sentit que tot el que es proposa, però
son recursos pressupostaris, i dels grup del Ple, solament Junts  per Si van votar a favor.

El  Sr.  Miquel-Àngel  Díaz,  del  grup  municipal  del  PSC,  intervé  a  continuació  i
manifesta que estem davant una moció social que va aprovar el Parlament i tant de bo el
Govern la compleixi, ja que hi ha consens en la necessitat de fer una escola inclusiva,
cosa que no ha arribat encara. Afegeix que espera que no passi com altres vegades que
les mocions del Parlament resten pendent de compliment de Govern en base a «quan hi
hagi disponibilitat pressupostària», i creu que al Govern no li acaba d'agradar de estar en
minoria parlamentària, i que hagi una majoria que li condicioni. Considera que és veritat
que la moció fa poc que s'ha aprovat, però amb els antecedents existents es condicionarà
a que hi hagi disponibilitat pressupostària, però per altres temes si n'hi ha i no són tant
urgents com una escola inclusiva. Finaliza dient que el suport a la declaració és una
necessitat,  que  s'espera  urgentment  una  espera  inclusiva,  els  professionals  van
desbordats,  les AMPA's fan esforços, i els ajuntaments estan treballant dintre de les

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



seves possibilitats; però cal fer una mirada transversal i tant de bo el Govern compleixi
la moció del Parlament de Catalunya.

Per finalitzar el punt, torna a intervenir el ponent, Sr. Francisco Gavilán, per agrair a
tots els grups municipals el seu suport, i aclareix que els pressupostos de la Generalitat
no van ser aprovats pel grup parlamentari de C's perquè hi havia partides ocultes, als
pressupostos de l'Estat hi ha una partida de 100 milions, a petició de C's, destinada a la
llei de dependència, per tant dir que C's  no fa prou per la gent amb carències i que
necessiten ajuda no és cert.

18 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE GAVÀ, 
SÍ SE PUEDE DE REBUIG A L’ESBORRANY DE PRESSUPOSTOS GENERALS I EN 
DEFENSA DELS PROCESSOS DE (RE)MUNICIPALITZACIÓ 
 
El  23 d'agost  de 2011,  d'aleshores president  José Luís Rodríguez Zapatero (PSOE),  amb el
suport del Partit  Popular,  va promulgar una reforma exprés de la Constitució (art.  135) que
prioritzava el pagament del deute per sobre de qualsevol altra despesa. Amb aquest moviment,
l’austericidi de l’anomenada Troica (formada per la Comissió Europea, el Banc Central Europeu
i  el  Fons  Monetari  Internacional)  es  convertia  en  llei:  la  Llei  Orgànica  d'Estabilitat
Pressupostària i Sostenibilitat Financera (LOEPSF), i la Llei de Racionalització i Sostenibilitat
de l'Administració Local (LRSAL). 
 
Basant-se en aquesta llei  d'estabilitat  pressupostària,  el Govern fixa anualment el "sostre de
despesa", és a dir, limita el que poden gastar les administracions públiques. I això malgrat que
aquestes  tinguin superàvit,  perquè no el  poden destinar “legalment”  a allò que valorin més
important, sinó que l’han de destinar per llei a avançar el pagament del deute. 
 
Les polítiques d'austeritat, d'ofec fiscal i financer, i de control pressupostari engegades en els
darrers anys  han determinat  un augment  creixent  de la  bretxa social,  de  la desigualtat  i  de
l'exclusió social. I és només a través d'un veritable reforçament de l'exercici dels serveis públics
per  part  de  les  administracions  arrelades  al  territori,  en  particular  els  ajuntaments,  que  és
possible reduir aquesta alarmant desigualtat.
 
Recentment, el Partit Popular ha decidit fer un pas més en el seu evident antimunicipalisme i el
seu menyspreu per l’autonomia local, presentant el passat 4 d’abril l'esborrany de Pressupostos
Generals per al 2017: una proposta de pressupostos continuista, austericida, antisocial,  i que
consolida les retallades.
 
La  Disposició  Addicional  27 de  l'esborrany  dels  Pressupostos  Generals  recull  que  les
Administracions  “no  podran  considerar  com a  empleats  públics  (...)  als  treballadors  dels
contractistes de concessions d'obres o de serveis públics (...) quan els contractes s'extingeixin
pel seu compliment, per resolució, inclòs el rescat, o si s'adopta el segrest o intervenció del
servei".  En resum:  amb aquesta  disposició  el  Govern del  PP pretén obstaculitzar  de forma
explícita els processos de remunicipalització dels serveis públics perquè els ajuntaments i les
empreses públiques no podran incorporar com a funcionaris ni com a personal laboral, ni tan
sols com interins o eventuals, el personal de concessions privades. 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat

http://images.eldiario.es/fotos/Disposicion-Presupuestos-Generales_EDIIMA20170411_0287_21.jpg


La Disposició posa més traves, ja que contempla també que, en els supòsits en els quals el
personal s'incorpori a societats mercantils públiques "en compliment d'una sentència o prèvia
tramitació  d'un  procediment  que  garanteixi  els  principis  constitucionals  d'igualtat,  mèrit  i
capacitat",  se’l  comptabilitzarà  com a  personal  de  nou ingrés  en  el  còmput  de  la  taxa  de
reposició, que és la limitació que tenen els ajuntaments des de fa gairebé 10 anys per contractar
personal. 
 
Aquesta mesura, per tant, pretén segrestar l’autonomia local i la iniciativa política municipal,
impedint que molts serveis passin o es mantinguin en la gestió directa, atès que la seva entrada
en vigor implicaria la impossibilitat de gairebé qualsevol procés de remunicipalització perquè és
evident que sense personal per prestar el servei i sense poder-ne contractar es fomenta l’objectiu
neoliberal de tancar serveis públics o privatitzar-los. 
 
Aquesta imposició ideològica i inconstitucional de la gestió indirecta i la privatització, es fa
també en contra dels drets de la ciutadania i de les persones usuàries del servei, amb l’únic
objectiu de desenvolupar fins a l’últim racó del territori la voracitat neoliberal. 
 
És sobradament conegut que la gestió indirecta és més cara i menys eficaç que la gestió directa,
com ha reconegut fins i tot el Tribunal de Comptes en el seu Informe del 2011, i cal no oblidar
que la contractació pública, la gestió indirecta de serveis i les privatitzacions han estat l'espai
menys democràtic i menys transparent, on s'han desenvolupat la immensa majoria dels grans
casos de corrupció i d’espoli públic. Una corrupció que té en el Partit Popular el seu màxim
exponent, i que atansa també el màxim artífex d’aquestes mesures: Cristóbal Montoro, ministre
d’Hisenda i Funció Pública. 
 
Per tot això, el grup municipal de Gavà, Sí se puede proposa a l’Ajuntament de Gavà l’adopció
dels següents: 
 
ACORDS
 
Primer.- Instar al Govern central que elimini el text íntegre de la Disposició Addicional Vint-i-
Setena de l'esborrany dels Pressupostos Generals de l'Estat 2017.
 
Segon.- Instar  al  Govern central  que elimini  la taxa de reposició que limita  la contractació
pública per part de les administracions, i que alliberi els recursos als Ajuntaments on es presten
els serveis per a la ciutadania, tal com exigeix la Carta Europea d'Autonomia Local.
 
Tercer.- Declarar el municipi de Gavà sobirà en les seves decisions democràtiques i disposat a
reivindicar la seva autonomia local, legalment reconeguda a la Constitució i a la Carta Europea
d’Autonomia Local, i exercir-la contra qualsevol atac que pretengui imposar ideologia per vies
no democràtiques. 
 
Quart.- Comunicar  i  explicar  a  la  ciutadania  de  Gavà  aquest  posicionament  de  rebuig  a
l’esborrany de pressupostos generals i en defensa dels processos de (re)municipalització i de
l’autonomia local a través dels mitjans de comunicació local. 
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Cinquè.- Donar trasllat d'aquests acords al Govern central, a la Taula del Congrés i als diferents
grups parlamentaris amb representació al Congrés dels Diputats.
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (8 PSC,  3ERC, 2GSSP i 2
CiU), sis  (6) en contra (4 C's i 2PP), i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

–-------- 

Un cop realitzada la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Miguel Herrera de
GSSP,   intervé,  per  part  de  grup  municipal  de  CiU,  el  Sr.  Antoni  Rafanell,  que
manifesta que el  seu grup parlamentari  votarà a favor.  Considera que el  Govern de
l'Estat ha d'adoptar les modificacions legislatives necessàries per  facilitar a les entitats
locals la utilització dels seus romanents positius de tresoreria per a aquelles despeses
que es consideren necessàries pels interessos locals, tot d'acord amb els principis de la
Llei Orgànica d'Estabilitat Pressupostaria  i Sostenibilitat Financera. També ha de posar
en marxa, amb la màxima celeritat possible,  la tramitació d'una nova llei d'Hisendes
Locals  que millori  el  finançament  de  les  entitats  locals,  amb garantia  dels  recursos
necessaris per fer front a les seves competències.

A continuació intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mònica Pares que manifesta
textualment: «No ens sorprèn que el Grup Municipal Gavá Sí Se Puede ens porti a debat
i a votació aquest atac als Pressupostos Generals de l’Estat com ja ho estan fent altres
formacions polítiques afins a la seva per tota Espanya… Així que vagi per endavant la
nostra felicitació per la seva originalitat.

Tampoc ens sorpendrà que altres formacions d'esquerres recolzin aquesta Declaració
Política  perquè si  bé  en la  seva exposició de motius  es  fa  una crítica  a  la  reforma
constitucional  més  coherent  dels  darrers  anys  com  és  la  de  garantir  l'estabilitat
pressupostària  duta  a  terme  durant  el  mandat  socialista  de  2011,  també  van ser  les
polítiques socialistes les que van portar a Espanya a la seva pitjor crisi econòmica dels
darrers anys. I per tant, com diu el refraner «de aquellos barros vienen esos lodos»…La
situació del país al novembre de 2011 no la recordarem perquè és per tots coneguda
com conegut i reconegut és l'esforç que tots els espanyols estem fent per sortir d'aquesta
crisi econòmica.
I em permetran que reconegui que alguna cosa tindrà a veure qui marca les polítiques
econòmiques del país i qui marca les prioritats en la relació de despeses i ingressos i que
és el Govern del Partit Popular. Un Govern que ha presentat un Pressupost que es troba
en tràmit  parlamentari,  que ha superat el  primer  debat parlamentari s’han tractat  les
esmenes presentades pels Grups Parlamentaris  en les comissions corresponents i  ara
tornarà al Plenari amb un centenar d’esmenes acceptades.

Per  tant,  no  serem  nosaltres  els  que  interferim  en  el  tràmit  ordinari  d'altres
administracions però sí que podem dir que saltar-se el sostre de despesa és un disbarat i
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més en un moment en el que cal un pressupost, seriós, real, veraç i fet des del rigor. És
el pressupost més social de la història perquè en els moments de crisi però també de
tímida  recuperació,  les  persones  que  més  necessiten  són  per  a  nosaltres  les  més
importants.  Per això, al pressupost que rebutgen, 70 de cada 100 euros si  tenim  en
compte les transferències a les comunitats autònomes, són per despesa social, és a dir, el
70%.
Mentre  que  el  Partit  Popular  pensa en  un pressupost  per  aconseguir  acabar  amb el
dèficit, per reduir el deute, per arribar als 20 milions de persones treballant l'any 2020
vostès  i  altres  des de l'oposició presenten esmenes  que suposen un increment  de la
despesa en 47.000 milions d'Euros. La majoria fan referència a Foment i altres com la
que avui els preocupa, a les administracions perquè el Govern pretén establir limitacions
per controlar el dèficit, gestionant els fons públic de manera sostenible i eficient. 

A  la  seva  crítica  a  la  Disposició  Addicional  27  del  Pressupost  perquè  estableix
limitacions a la incorporació del personal laboral al sector públic per regular situacions
de canvi de modalitat de gestió indirecta a directa de serveis públics i de les obres de
titularitat de l'Administració estan fent referència a l'estructura administrativa. Parlar de
personal de les Administracions és fer-ho d'un element amb incidència pressupostària
perquè afecten a la despesa i per aconseguir els nostres objectius d'acabar amb el dèficit
cal també, en aquest aspecte, un pressupost curós. A més, els recordem que la reforma
de l’administració també ha servir per deduís el dèficit dels nostres Ajuntaments.
Per tant, esperem que la Llei de Pressupostos Generals de l'Estat pugui ser aprovada
amb els principis establerts pel govern: creació de llocs de treball, millors polítiques
socials i creixement de la societat del benestar, és a dir, per seguir en la senda de la
recuperació.  Per  això  hem treballat  en  els  darrers  anys  i  en  aquest  sentit  seguirem
treball, presentant pressupostos sensats des de polítiques moderades i centrades deixant
de banda els titulars i l'afany de populisme i protagonisme que només ens podria fer
anar enrere.»

A continuació intervé el  Sr.  Albert  Massana,  d'ERC,  que textualment  diu:  «aquesta
moció és molt semblant a la nostra. Els motius que ha exposat Gavà sí se puede són
bastant  diferents  però  el  fons  de  tot  és  l'alliberament  de  recursos  per  a  què  els
ajuntaments puguin fer la despesa que tant necessiten. Per tant, votarem a favor. 

Desprès, per part del grup municipal de C's intervé el Sr.  Miquel-Àngel Ibáñez que
manifesta,  respecte  de  la  part  expositiva  de  la  declaració  que  critica  el  projecte  de
pressupostos generals de l'Estat pel 2017, que no són el que hauria fet C's, que estarien
més impregnats de consciència social, però la realitat és la que és, el partit majoritari el
que  els  proposa,  i  davant  això  hi  ha  dos  camins,  cridar  i  negar-se,  o  mitjançant
negociacions polítiques,i  sense soroll  al  carrer,  negociar pensant en el be de tets els
espanyols. Afegeix que aquest segon camí és el que C's ha seguit, i a aconseguir que a la
proposta de pressupost es dediquin 4.084 a despeses social i foment de l'ocupació, la
major part dels quals aniran destinats a la recuperació dels més castigats per la crisi i a
la  modernització  de  l'economia,  a  través  d'iniciatives  que  estaven  contemplades  al
programa electoral de C's, com 480 milions per a la tarifa plana d'autònoms i la seva
extensió de sis mesos a un any, l'augment dels permisos de paternitat, els 30 milions
destinats a combatre el fracàs escolar, els 340  per combatre la pobresa infantil, o el
complement pel salaris més baixos, al que es destinaran 500 milions. En relació a la
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part dels acords, a la disposició addicional, en el fons al grup municipal de GSSP  el que
li preocupa es que volem la remunicipalització de la gestió tots els serveis que ara estan
amb  gestió  externalitzada,  i  com  això  comportaria  que  els  treballadors  de  les
esmentades empreses poden anar a l'atur, volen que siguin absorbits per els ajuntament,
però cal garantir la igualtat d'oportunitats en el procés de selecció de personal del sector
públic  i  no deixar  obertes portes de darrera.  Afegeix,  per  altre  costat,  que no estan
d'acord amb l'eliminació de la taxa de reposició sense cap condició prèvia, que igual que
el document presentat per ERC, C's va presentar a Madrid un apartat sol·licitant que no
s'elimines la cobertura de places vacants en plantilla i es permetes la seva ampliació si
es complien els dos principis d'estabilitat pressupostaria i sostenibilitat financera, però,
creu que tots estan d'acord en que  per formar part de la plantilla d'un ajuntament cal
garantir d'igualtat d'oportunitats. Finalitza la intervenció dient que declarar  al municipi
de Gavà en les seves decisions democràtiques, es fantàstic, però no cal que es proposi,
ja que la pròpia declaració reconeix que està garantit per la Constitució, i finalitza dient
que en relació a combatre qualsevol atac   que pretengui imposar ideologia per via no
democràtiques,  estan d'acord i  creu que GSSP té  una bona ocasió  per  demostrar-lo
defensant les institucions d'aquells que volen imposar la ideologia separatista i usar les
institucions als servei de l'anomenat procés 

El Sr. Miquel-Àngel Díaz, del grup municipal del PSC, intervé a continuació i celebra
que amb esmenes del PSC s'hagi modificat alguns elements de la declaració, i que hagi
ajuntaments que han començat el camí de la remunicipalització, que Gavà va fer en el
seu moment amb Presec, una experiència d'èxit. Afegeix que estan  a favor del fons de
la declaració, però vol manifestar que a l'exposició de motius es condemna la gestió
indirecta, com un tema de blanc o negre, e grup municipal de PSC no està d'acord,
depèn de les circumstancies, per exemple quant un llar d'infants municipals el gestiona
una cooperativa  social  de  dones joves,  aturades  o un altre  col·lectiu  és  una gestió
indirecta, però no entén que es pugui condemnar, el que importa és el control per part
dels organismes democràtics.

Per finalitzar el punt, torna a intervenir el ponent, Sr. Miguel Herrera, per agrair a tots
els grups municipals que donaran suport i al del PSC les seves esmenes. En relació las
grups municipals de PP i C's considera que han vingut a parlar del seu llibre, ja que la
declaració no parla  si  els  pressupostos  són millors o pitjors,  el  que parla és que el
pressupost té un sostre de despesa, que les lleis d'estabilitat financera i de racionalitat de
l'administració local  ajuden a fixar aquest  sostre,  i  que els  pressupostos generals de
l'Estat incorporen la Disposició Addicional. Afegeix, adreçant-se al grup municipal del
PSC, que efectivament no tot és blan o negre en la remunicipalització, el que diu el seu
grup és que en els processos de reprivatització s'han donant els majors escàndols de
corrupció,  com va  dir  el  Tribunal  de  Comptes,  els  serveis  municipalitzats  són  més
eficients i barats 
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19 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC 
PER A LA TRANSFORMACIÓ DE L´IMPOST SOBRE L´INCREMENT DEL VALOR 
DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA (IIVTNU).
 
Atès que l'Impost sobre l'Increment del Valor dels Terrenys de Naturalesa Urbana (IIVTNU), és
una  de  les  principals  fonts  d'ingressos  municipals  i  és  una  figura  clau  per  a  l´autonomia
financera dels ajuntaments.
 
Atès  que davant  de la  que era,  més  que previsible,  sentència  del  passat  mes  de febrer  del
Tribunal Constitucional (TC) de la qual ara se’n deriva la necessitat de modificar aquest impost,
car  amb  l'actual  regulació,  es  sotmeten  a  gravamen  situacions  en  què  no  es  produeix  un
increment del valor dels terrenys, és a dir, es produeixen minusvàlues.
 
Atès que la desídia de l'actual Govern espanyol en preveure i canviar alguns dels preceptes ara
declarats no constitucionals d’aquest impost, i negant-se a actuar abans que arribés la sentència,
acabarà  perjudicant  les  finances  locals  i  serà  un  nou  atac  a  l'autonomia  financera  dels
ajuntaments.
 
Atès que la modificació de la normativa que defineix aquest impost, per deixar de sotmetre a
gravamen els casos en què no s'hagi produït un increment de valor i permetent als contribuents
que  acreditin  que  aquest  no  s'ha  produït,  tindrà  un  impacte  notable  sobre  les  finances
municipals, tant sobre la seva situació econòmica financera, com sobre la forma en què s’hauran
d'organitzar els procediments administratius dels òrgans de recaptació.
 
Atès que cal adaptar les normes als principis que estableix la decisió del Tribunal Constitucional
i  assegurar,  al  mateix  temps,  que  els  ajuntaments  disposin  de  la  capacitat  econòmica  i
l'autonomia financera necessària per continuar oferint els serveis que presten.
 
Atès que s’ha registrat al  Congrés dels Diputats una proposició no de llei  sobre reforma de
l'Impost sobre l'Increment del Valor dels Terrenys de Naturalesa Urbana (IIVTNU), perquè el
Govern reaccioni i prengui mesures per evitar una minva global d'ingressos per als ajuntaments. 
 
Atès  que  des  de  la  Federació  de  Municipis  de  Catalunya,  així  com  també  des  d’altres
federacions territorials, juntament amb la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, s’ha
demanat  al Govern d´Espanya  que aquesta adaptació normativa a la Sentència del TC sigui
tramitada  amb  la  major  celeritat  possible,  per  evitar  increments  de  despesa  que  es  puguin
derivar de la previsible complexitat procedimental que es produirà, i del volum de reclamacions
jurisdiccionals en via contenciosa que es poden presentar.
 
Per  tot  això,  el  Grup  Municipal  del  PSC a  l´Ajuntament  de  Gavà  proposa  l´adopció  dels
següents:
 
ACORDS
 
PRIMER.- Instar al Govern d´Espanya a:
 

1. Acordar amb les entitats municipalistes i els ajuntaments les adaptacions necessàries de
la normativa estatal de l´Impost sobre l´Increment del Valor dels Terrenys de Naturalesa
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Urbana (IIVTNU) , a fi d'evitar l'aplicació automàtica del mateix en els casos en què no
s'hagi produït l'increment de valor que constitueix el fet imposable d'aquest.

2. Col·laborar amb el  municipalisme per establir  mecanismes  que permetin atendre les
reclamacions dels contribuents de la manera més eficaç possible, tractant de posar en
marxa fórmules que evitin la judicialització dels procediments, provocant una allau de
casos que podria acabar saturant els tribunals.

3. Incloure a la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per a 2017 una partida específica
per compensar els ajuntaments, en el cas que, per efecte de la Sentència del Tribunal
Constitucional, s’hagi de procedir a la devolució de quantitats liquidades en concepte de
l’IIVTNU aplicat en relació a terrenys el valor dels quals no havia experimentat cap
increment.

4. Acordar, en el marc de la revisió del finançament local, una reforma global de l'impost
que permeti que la forma de càlcul de la quota tributària reflecteixi d'una manera més
fidel el veritable increment de valor dels terrenys, tenint en compte, per exemple, l'any
en  què  s'ha  establert  el  valor  cadastral  o  indicadors  que  reflecteixin  d'una  manera
adequada l'evolució real del valor dels terrenys en què es troben els immobles. Tot això
assegurant,  en  qualsevol  cas,  que  els  canvis  no  es  tradueixin  en  una  minva  global
d'ingressos per als ajuntaments.

 
SEGON.- Comunicar aquests acords al Govern d´Espanya, als Grups parlamentaris de les Corts
Generals,  del  Parlament  de  Catalunya,  i  de  la  Diputació  de  Barcelona,  a  la  Federació  de
Municipis de Catalunya,  i a l’Associació Catalana de Municipis i a la ciutadania de Gavà a
través dels mitjans de comunicació municipals.
 
La Declaració política va ser aprovada per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2
GSSP i 2 CiU), cap en contra, i dues (2) abstencions (2 PP), donant-se per tant el vot favorable
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents
–en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

-----------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr.  Miquel-Àngel
Díaz, del grup municipal del PSC, intervé, per part de grup municipal de CiU, el Sr.
Ramon Castellano per manifestar el seu suport a la declaració i afegeix que és cert que
la Llei d'Hisendes Locals regula l'impost sobre l'Increment de Valor dels Terrenys de
Naturalesa Urbana, però hi ha una sentencia del 16 de febrer d'aquest any, del TC, que
declara inconstitucional diversos articles de la norma foral de  Guipúscoa, per això, per
part del grup parlamentari del PDCAT a Madrid es va presentar una proposició no de
llei per incloure als pressupostos del 2017 una partida concreta destinada a compensar
als ajuntaments en el cas de que, com conseqüència de una sentència del TC,  hagin de
procedir a la devolució de quantitats recaptades, per tot això el grup municipal de CiU
donara  suport  a  les  entitats  municipalistes  per  a  les  adaptacions  necessàries  de  la
normativa estatal, per establir mecanismes que permetin atendre les reclamacions i per
incloure als pressupostos la partida abans esmentada. 
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A continuació intervé, pel grup municipal del PP, el Sr. Josep Llobet que manifesta que
és evident que comparteix totes les preocupacions de tots els ajuntaments, però, afegeix
que no hi ha una solució fàcil, la sentencia esmentada del TC es referix a una comunitat
foral amb capacitat legislativa pròpia, i hem d'esperar a una sentencia que afecti a la
totalitat de l'Estat, que sembla que ha sortit aquesta setmana, però no es pot fer, com
sempre es fa, es fer propostes per criticar al Govern del PP, quant el Governo no legisla,
sinó que ho fa el Parlament.  Afegeix que actualment el Govern esta en minoria i la
oposició te la possibilitat de trobar la solució a la modificació de la normativa de forma
urgent,  però,  compatint  la  base  i  no  anant  a  la  crítica  fàcil,  considera  que  hi  ha
possibilitats  de  solució,  ja  que  no  solament  governa   PSOE,  sinó  també  el  PP  als
ajuntaments. 

Pel grup municipal de GSSP  intervé el Sr. Miguel Herrera que manifesta textualment:»
El Tribunal de Justícia de la Unió Europea   publicó ya en 2014 una sentencia sobre el
carácter abusivo de la Plusvalía, algo que ya previamente había declarado el Tribunal
Supremo. 3 años más tarde, finalmente el Tribunal Constitucional reconoce el carácter
abusivo de este  impuesto.  3  años demasiado tarde sobre  un impuesto  que desde su
nacimiento debería haber sido revisado, ya que no es ni lógico ni coherente cobrarle a
una persona un impuesto sobre una plusvalía que realmente no se ha producido.  Por lo
tanto apoyamos tanto la idea de la revisión de este impuesto como la devolución del
mismo en los casos que corresponda, así como la ayuda por parte del estado a aquellos
ayuntamientos que no tengan la capacidad económica para hacer frente a esta nueva
situación. Además hemos planteado una enmienda a la declaración presentada por el
PSC que ha sido aceptada, lo cual agradecemos. Nuestro voto será favorable.»

Per part d'ERC intervé el Sr. Andreu Pérez que manifesta que estem davant un nou atac
del govern espanyol contra l'autonomia local i el seu finançament, producte de la seva
desídia, deixadesa i inoperància. Afegeix que als ajuntaments tots són conscients de les
nostres  necessitats,  i  avui  s'han donat  tres fets  en les tres mocions que són d'àmbit
municipalista,  i  en les tres la dreta clàssica, representada el  PP,  se ha posicionat en
contra, i els aprenents també, es a dir, el govern espanyol de dretes va en contra dels
ajuntaments.

Desprès, per part del grup municipal de C's intervé el Sr.  Miquel-Àngel Ibáñez que
manifesta, que aquesta sentència, del TC, ve a acabar amb una situació injusta a nivell
impositiu, però a la vegada crea un greu problema, el limitat finançament  municipal,
sobre tot a l'any 2017  en el que los ingressos estaven previstos i pot ser no estaran i
l'any que ve hi haurà que retornar-los. Afegeix que  C's és molt conscient de la situació
que es crea a tots el municipis, per això al mes de febrer van presentar un prec en aquest
sentit,  i  al  mateix  mes  van fer  un prec  a  la  Diputació  de  Barcelona  demanant  una
primera valoració del  muntant  econòmic i  la previsió d'un fons de contingència per
ajudar econòmicament als ajuntaments mentre arriba la solució definitiva, que ha de
venir del canvi normatiu com d'ajudes del Govern Central, per això votaran a favor.

Per finalitzar el punt, torna a intervenir el ponent Sr.  Miquel-Àngel Díaz, per agrair el
to i el suport dels diferents grups municipals. 

----------
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Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les vint hores i cinquanta tres minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari general
en dono fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

 El Secretari general              

[SIGNATURE_FIELD_01]
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	PART RESOLUTIVA DEL PLE
	PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
	DELS ÒRGANS DE GOVERN
	A més de tot el que s'acaba de dir, certament, s'ha produït un repunt de sol·licituds de llicències d'obres majors en comparació amb els anys anteriors, que ha acabat per sobrecarregar de feina el departament que les tramita.
	Aquest any, com bé coneixen, lamentablement un tema menor, com es la sobreocupació de les terrasses ha estat el motiu de la pèrdua de la bandera blava.
	La resta d’elements que conformen la nostra platja, com la qualitat d’aigua, de sorra, la millora dels equipaments, la senyalització, la neteja ha superat en escreix els índex de qualitats demanats.
	I fruit d’això, va ser el certificat Ecoplayas, que es sumava als certificats de Q de Qualitat i al Sicted ja existents.
	Aquest guardó, s’atorga a les millors platges des d’un punt de vista ambiental, turístic i de sostenibilitat, on es promou l'excel·lència al disseny, a l' equipament i al manteniment. Essent un dels pocs municipis que ho han aconseguit la primera vegada que es presenta.
	Així mateix, demà tindrà lloc la presentació de l’inici de la temporada de Platges per part de l’Area Metropolitana de Barcelona, que ha triat el nostre municipi per la seva qualitat paisatgística i de serveis.
	Indubtablement, sempre podem millorar i aquesta es la nostra linea de treball. La feina realitzada, any rere any s'incrementa.
	Però enfront al relat que indiquen, aquest no respon a la realitat. Any rere any s'han anat ampliant els objectius aconseguits i es va treballant en la millora dels múltiples aspectes que comporten les nostres platges : la informació, la senyalització, el seguiment, les inspeccions, el control als pescadors, les campanyes específiques a la revetlla de Sant Joan i Sant Pere, les inspeccions periòdiques de salut pública, consum i policia (en total 23 al 2016), els controls a la zona de la platja, cada cop anem treballant més i transversalment, perquè tots els departaments de l'Ajuntament, empreses municipals i altres entitats anem en la mateixa direcció.
	Naturalment aquest any actuarem, més i amb més contundència.
	Malauradament sempre ens hi trobarem incivisme, i contra aquest hem d’actuar des de tant amb l’estricte compliment de la norma com des de l’educació i la sensibilització del nostre patrimoni».
	Va respondre la Sra. Fernández, qui va explicar que l’Ajuntament treballa en la millora de la mobilitat a peu, i per tant, s’analitzen actuacions de pacificació del trànsit en el conjunt del nucli, quan es factible, mitjançant la peatonalització de carrers i/o la conversió de plataformes segregades en plataformes invertides.
	En el cas dels voltants de la illa peatonal, i en els carrers que comenta en concret, únicament està previst l’arranjament del carrer de la Rectoria amb plataforma única en el Pla d’Actuació Municipal per aquest mandat, però en aquest cas es valorarà la proposta feta.
	Desprès d’aquesta puntualització, li contestaré. D’acord amb l’acta del Ple de l’Ajuntament on es recull la meva contesta, que indicava que la normativa era molt clara, que hi havia una resolució del Departament de Salut que instava a totes les administracions a establir uns criteris per a la regulació dels clubs de cannabis, i que el Pla Especial s’adequava a aquesta resolució. (Que entenem per instar, segons la Real Academia Española, repetir la suplica o petición, insistir en ella con ahínco).
	Per aquest motiu la seva exposició de motius no s’ajusta a la veritat.
	Des de l’equip de Govern ens vàrem fer eco de les recomanacions del Departament de Salut i en referència a les distàncies, a la Comissió Informativa, ja es va indicar que la distància que s’havia aplicat era aproximadament la mateixa que s’havia utilitzat a altres municipis, naturalment, la decisió responia al criteri que creiem més idoni, per aplicar la resolució del Departament de Salut».
	A la nostra ciutat, generalment, la senyalitica vertical existent es conforme al Catàleg oficial de Senyals de Circulació i Marques Vials, que estableix a l’art 165 del Reglament General de Circulació.
	Si bé es cert, que els pannells complementaris a aquestes senyals verticals estan en català, son perfectament compressibles en castellà: Un exemple es Reserva d’estacionament / Reserva de Estacionamiento.
	Som coneixedors del debat polític que existeix a les entitats municipalistes, i les fonamentacions legals en ambdues posicions. Donat que es un tema, que entenem que s’ha d’encetar des d’una òptica general, estem en contacte amb les entitats municipalistes per que s’enceti aquesta situació des d’una òptica global per a tots els municipis».
	En relació al manteniment intensiu de la senyalització vertical i horitzontal, hem iniciat els treballs a zona de la Platja, coincidint amb la posada en marxa, del Pla de Mobilitat Urbana d’estiu, i en aquesta segona meitat d’any es preveu la realització d’una tercera part dels carrers del nucli de la ciutat. La nostra voluntat es poder finalitzar aquest manteniment al 2018».
	La resta d’elements que conformen la nostra platja, com la qualitat d’aigua, de sorra, la millora dels equipaments, la senyalització, la neteja ha superat en escreix els índex de qualitats demanats.
	Indubtablement, continuarem treballant cap a la millora continua, i actuarem amb més contundència, per assolir els objectius marcats per a cada temporada i en el seguiment del seu compliment.
	En relació a la diferenciació dels trams de platja, ja actualment la nostra platja es divideixen en dos: la Platja de l’Estany i la Platja de Gavà.
	Creiem que una major divisió d’aquestes no suposarà una millora».
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